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Soutěž o nejlepší PF 2023 vyhodnocena • Komise Rady města • Třídě-
ní odpadu v Benátkách nad  Jizerou • Kalendář svozu odpadů pro rok 
2023 • Prodej vánočních stromků zahájen • Bezpečnost v Benátkách

VÁNOČNÍ STROMY V BENÁTKÁCH NAD JIZEROU BYLY ROZSVÍCENY
Na Husově náměstí 
byl vánoční strom 
slavnostně rozsvícen 
v neděli 27. 11. 2022 
v 18 hodin

Fotografi e z Benáteckého adventu 2022 si můžete prohlédnout 
na webových stránkách města www.benatky.cz v části Fotogalerie

Vánoční strom v městské části Kbel byl slavnostně rozsvícen 26. 11. 2022

Také vánoční strom v městské 
části Dražice byl slavnostně 
rozsvícen 26. 11. 2022

Na Burse slavnostně 
rozsvítil starosta 
města 
PhDr. Karel Bendl 
vánoční strom 
v sobotu 
26. 11. 2022

na webových stránkách města www.benatky.cz v části Fotogalerie

Hezké 
prožití 

vánočních 
svátků 

a šťastný 
nový 
rok 

2023
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Komise rady města
volební období 2022 – 2026
1. Komise pro výstavbu a územní rozvoj (7 členů)
P ř e d s e d a: Ing. arch. Jan Foit  
T a j e m n i c e: Lenka Tichá
Č l e n o v é: Jiří Abraham, Ing. arch. František 
Kačírek, Ing.  Jaroslav Matějka, Ing.  arch. Olga 
Novotná, Jaroslav Souček, Jiří Volštát 
2.  Komise pro dopravu a bezpečnost (7 členů) 
P ř e d s e d a: Aleš Neudert 
T a j e m n i c e: Petra Hofmanová
Č l e n o v é: Roman Bárta, Jan Frumar, David 
Horčic, Milan Matějka, Milan Novák, Ing.  Jan 
Tichý
3. Komise pro kulturu, vnější vztahy, propa-
gaci a rodinu (7 členů)
P ř e d s e d a: Jan Dibitanzl st. 
T a j e m n i c e: Renata Krausová
Č l e n o v é: Roman Dlask, Josef Hlucho-Hor-
vát, Radka Jakimczuk, Ing.  Jaroslav Řídký, To-
máš Sejkora, Mgr. Bc. Jaroslava Šimková 
4. Komise školská (7 členů)
P ř e d s e d a: Mgr. Jan Novotný

T a j e m n i c e: Marie Khýnová
Č l e n o v é: Mgr. Václav Burkovec, Mgr. Marek 
Fajfr Ph.D., Mgr.  Jaroslav Fröhlich, MgA.  Mi-
lan Kolář, Lenka Petrlíková Mašková, Bc.  Jana 
Pucandlová
5. Komise místního hospodářství a podnikání 
(7 členů)
P ř e d s e d a: Radek Jakimczuk 
T a j e m n í k: Miroslav Kochman
Č l e n o v é: Jan Baxant, Petr Hladík, Ing. Kris-
týna Kasardová, Ing. Miroslav Kříž, Jiří Lhoťan, 
RNDr. Milan Procházka 
6. Komise životního prostředí (7 členů)
P ř e d s e d a: Ing. Monika Zemancová 
T a j e m n í k: Monika Šumichrastová
Č l e n o v é: Mgr. Petra Honcová, Ing. Mile-
na Juříčková, Radek Lacina, Ing.  Petra Mí-
šechová, Ing. Pavel Sekáč, Ph.D., Ing. Josef 
Smrčka 
7. Komise zdravotnictví a sociální (7 členů)
P ř e d s e d a: Mgr. Emilie Kalová 
T a j e m n i c e: Alena Poláková
Č l e n o v é: MUDr. Lenka Draková, Mgr. Marké-

ta Hasoňová, Mgr. Jana Holíková, Jarmila Peš-
ková, Hana Vernerová, Anna Zajíčková 
8. Komise pro občanské záležitosti (12 členů)
P ř e d s e d k y n ě: Martina Eichlerová 
T a j e m n i c e: Blanka Poláková
Č l e n o v é: Danuška Farkasová, Jaroslava Hla-
váčková, Hana Chocholatá, Jindra Koťátková, 
Milica Michlová, Blanka Noháčová, Soňa Sví-
tilová, Renata Tomíčková, Jana Vetešníková, 
Marta Veverková, Milena Vraníková
9. Komise pro sport, mládež a  volný čas  
(7 členů)
P ř e d s e d a: Mgr. Barbora Doušová 
T a j e m n i c e: Marta Veverková
Č l e n o v é: Roman Beneš, Karel Bláha, Jan Di-
bitanzl ml., Ing. Jiří Kratochvíl ml., Lukáš Novák, 
Martin Šimek
Zvláštní orgán Rady města jmenuje starosta 
města - Komise přestupková (5 členů)
P ř e d s e d a: Mgr. Lucie Krejčí
T a j e m n i c e: Rozália Zárubová
Č l e n o v é: Tomáš Beránek, Petr Bílek, Antonín 
Cekota ml., Martin Ječný

Vážení spoluobčané, 
konec roku je za  dveřmi a  nastává opět vá-
noční čas. Čas, který bychom měli trávit pře-
devším s našimi nejbližšími. V kruhu své rodi-
ny, svých přátel, spolupracovníků či kolegů. 
Období, které by mělo být plné pohody a kli-
du, a především všemi tak očekávané vánoční 
atmosféry, jejíž kouzlo nám rok co rok oboha-
cuje Vánoce něčím zvláštním a  jedinečným. 
Přichází dny, kdy máme příležitost se jeden 
ke  druhému chovat tolerantněji, otevřeně-
ji či zkrátka přátelštěji a  ukázat tak, že nám 
na sobě navzájem opravdu záleží. Oproti ro-
kům minulým už většinou odpadly překážky 
z důvodu epidemie covidu, které často kom-
plikovaly, nebo přímo znemožňovaly rodinné 
návštěvy, kulturní, sportovní a jiné společen-
ské akce či pouhá naše přátelská setkání. K Vá-
nocům se tak letos opět připojí adventní trhy, 
různé večírky, oslavy, setkání a  další tradiční 
společné předvánoční akce. Kromě jiného 
jsou Vánoce také časem vhodným pro ohléd-
nutí se za  tím, co jsme uplynulý rok prožili, 
dokázali, jaké nové lidi jsme poznali i  koho 
jsme ztratili. Zároveň jde o  čas předsevzetí 
a  nadějí do  nadcházejícího roku, která nás 
naplňují touhou a motivací posouvat se dále. 
Přeji nám všem, aby nejen Advent a Nový rok, 
ale celý příští rok 2023 byl plný zdraví, rados-
ti a  lásky, ale také vzájemného pochopení 
a pocitu sounáležitosti, protože teprve jasné 
a  pevné místo v  kolektivní celospolečenské 
mozaice dává naším životům skutečný smysl. 
Záleží na každém z nás, jaké místo to bude. 
Stále však pevně věřím, že pravda a  láska 
nakonec vždy a všude zvítězí nad lží a nená-
vistí. 
S úctou a přáním příjemného prožití vánoč-
ních svátků

PhDr. Karel Bendl, starosta města Benátky 
nad Jizerou a radní Středočeského kraje

Soutěž o nejlepší PF 2023
Ve spolupráci se Základní uměleckou školou J. A. Bendy uspořádalo město Benátky nad Jizerou 
soutěž o nejlepší obrázek se zimní tématikou, který by byl použit jako PF 2023. 
Soutěže se zúčastnilo 23 dětí z výtvarného oboru. Obrázky byly velmi zdařilé. Z dokončených prací je 
vidět, že je v našem městě řada talentovaných mladých umělců. Vybrat ten nejlepší bylo opravdu ob-
tížné. Rada města nakonec vybrala obrázek od Lucie Žárské (15 let). Tento obrázek bude použit na le-
tošní vánoční přání. Starosta města PhDr. Karel Bendl slečně Žárské poděkoval za její práci a předal 

jí dárek a  květinu. Při 
slavnostním ocenění 
byla přítomna ředitel-
ka paní Jana Czikraiová 
a  učitelka výtvarného 
oboru paní Mgr.  Olga 
Hlávková.
Zkrátka nepřišli ani 
ostatní žáci, kteří se 
zúčastnili soutěže. 
Poděkovat a  předat 
drobnou pozornost 
jim přišel přímo 
na  hodinu výuky 
místostarosta města 
RNDr. Pavel Štifter.
Všem mladým vý-
tvarníkům děkujeme 
a  těšíme se na  další 
spolupráci. Jako nejlepší byla vybraná práce patnáctileté Lucie Žárské

  Místostarosta města RNDr. Pavel Štifter po-
děkoval v ZUŠ J. A. Bendy ostatním úspěšným 
autorům 

  Slavnostního ocenění se zúčastnila ředitelka 
ZUŠ J. A. Bendy Jana Czikraiová   a učitelka 
výtvarného oboru Mgr. Olga Hlávková
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Oprava povrchu  
v ulici Jana z Dražic 
Z h o t o v i t e l  p o v r c h ů: firma COLAS CZ a. s.
C e l k o v á  c e n a  d í l a:  6 724 722 Kč s DPH 
V prvním týdnu měsíce listopadu byla dokon-
čena pokládka zámkové dlažby také na  zpo-
malovacím retardéru v  křižovatce ulic Jana 
z  Dražic a  Lipnická, došlo k  úklidu staveniště 
a předání díla. 

  V polovině měsíce listopadu byla dokončena 
ulice Jana z Dražic

Nová výsadba v ulici Pražská
Během měsíce listopadu bylo v  části ulice 
Pražská (od odbočky do ulice Boženy Něm-
cové k  odbočce do  budoucí ulice Marie 
Krupičkové) vysazeno celkem 18 nových 
stromů. Pro výsadbu byl vybrán muchov-
ník lamarkův „Ballerina“ (Amelanchier la-
marckii Ballerina), kterým byly ozdobeny 
i záhony v ulici Pražská v části od Bursy smě-
rem k  městské části Kbel. Výsadbu provedl 
Ing.  Miroslav Kříž z  Benátek nad Jizerou. 
O výsadbu keřů a podrostů se opět postarala 
Správa městských lesů.  

  Nová výsadba stromů a keřů v ulici Pražská

Nová alej u polní cesty Nad 
Remízkem – ulice Dražická 
Z h o t o v i t e l: firma Lesáček s. r. o.
V  listopadu byla také vysazena nová alej 
na obnovené polní cestě Nad Remízkem – uli-
ce Dražická. Vysazeno zde bylo celkem 53 ks 
ovocných stromů, práce provedla firma Lesá-
ček s. r. o.

  Nová alej s 53 ks ovocných stromů podél polní 
cesty Nad Remízkem – ulice Dražická

Oprava povrchu komunikace 
v ulici Lipnická
Z  h o  t o  v  i  t e l  vodohospodářské  stavby: 
firma  PITTNER Česká Lípa s. r. o.
Z h o t o v i t e l  povrchů: firma COLAS CZ a. s.
C e l k o v á  c e n a díla: 758 323 Kč s DPH
Začátkem měsíce listopadu proběhla poklád-
ka nového asfaltového povrchu komunikace 
a dokončení terénních úprav. 

  Nový asfalt v části ulice Lipnická

Místní úprava provozu –  
dopravní značení v ulici  
U Stadionu
Ve třetím týdnu měsíce listopadu provedla firma 
DOZNA s. r. o. Praha, instalaci nového dopravní-
ho značení v ulici U Stadionu. V rámci této akce 
bude ještě provedena instalace cedule s orien-
tačním plánem parkování v této lokalitě.

Oprava povrchu komunikace 
v části ulice Spojovací 
Z h o t o v i t e l  p o v r c h ů: firma COLAS CZ a. s.
C e l k o v á   c e n a   d í l a:  948 794 Kč s DPH
Začátkem měsíce listopadu proběhla pokládka no-
vého asfaltového povrchu komunikace.  Dále byla 
provedena úprava krajnic a terénní úpravy zeleně. 

  Nový asfalt v části ulice Spojovací

Stará radnice v Benátkách nad 
Jizerou
Zhotovitel: firma SARK engineering, Praha
Cena: 26 865 685,59 Kč
Dokončuje se pokládka podlah, proběhla 
montáž zárubní a interiérových dveří. Na toa-
letách jsou osazené zařizovací předměty a ka-
binky. Byla zahájena repase historických dveří. 
V polovině listopadu byl osazen plynoměr.

Oprava střechy kostela Nane-
bevzetí Panny Marie
Za  finanční podpory města Benátky nad Ji-
zerou probíhá dokončení oprav střechy nad 
presbytářem a  nad sakristií kostela Nanebe-
vzetí Panny Marie.

Územní studie sídelní zeleně 
a revitalizace sídelní zeleně 
V. etapa a VI. etapa Benátky 
nad Jizerou
Tento projekt je spolufinancován Evropskou 
unií – Evropským fondem pro regionální rozvoj 

v rámci Operačního programu Životní prostředí.
Z h o t o v i t e l: firma Lesáček s. r. o., Praha
C e n a: 6 175 901,71 Kč s DPH
Dne 15. 11. 2022 byla s firmou Lesáček s. r. o. 
podepsána smlouva na  akci „Územní studie 
sídelní zeleně a  revitalizace sídelní zeleně 
V. etapa a VI. etapa Benátky nad Jizerou“. Byly 
započaty první práce v ulici Dražická, dále byl 

MĚSTO BENÁTKY NAD JIZEROU
Zámek 49
Benátky nad Jizerou

P O Z V Á N K A

starosta města Benátky nad Jizerou 
svolává

 veřejné zasedání 
Zastupitelstva města 
Benátky nad Jizerou

Termín konání:  pondělí 19. 12. 2022 
od 17:00 hodin

Místo konání:  společenský sál Záložna 
Program:
A. Přivítání, seznámení s programem
B. Určení ověřovatelů
C. Kontrola zápisu, kontrola usnesení
D. Zpráva starosty města
E. Zpráva místostarostů města
F. Zpráva tajemníka městského úřadu
G. Majetkové a organizační záležitosti
    •  Návrh rozpočtu 2023, Rozpočtové opatření 

č. 5/2022, Plnění rozpočtu města Benátky 
nad Jizerou 1. - 10. 2022

    • Zápis z Finančního výboru
    • Zápis z Kontrolního výboru
    •  Poskytnutí mimořádné odměny členům 

Zastupitelstva města
    •  Určení místostarosty, který bude zastupo-

vat starostu v době jeho nepřítomnosti
    •  Stanovení odměny za výkon funkce člena 

komise rady města, tajemnice/tajemníka 
komise rady města, člena komise přestup-
kové, nečlenům zastupitelstva za  výkon 
funkce člena výboru zastupitelstva města 
a  za  výkon funkce tajemnice/tajemníka 
výboru zastupitelstva města

    •  Stanovení odměny za svatební a slavnost-
ní obřady

    • Změna jednacího řádu ZM
    •  Jmenování orgánu k  zajištění a  přípravě 

všech potřebných podkladů pro schva-
lování účetních závěrek příspěvkových 
organizací města Benátky nad Jizerou 
a účetní závěrky města Benátky nad Jize-
rou za rok 2022

    •  Kupní smlouva na koupi spoluvlastnické-
ho podílu pozemku p. č. 1157 v k. ú. Nové 
Benátky

    •  Převod movitého majetku ZUŠ J. A. Bendy 
do majetku města Benátky nad Jizerou

    •  Vyúčtování dotací z Fondu podpory spor-
tu a zájmové činnosti za rok 2022 

    •  Smlouva o  spolupráci „Propagace ob-
chodního jména a  loga DZD a  NIBE“ 
na rok 2023 

    •  Prodej pozemku parc. č. st. 2 v k. ú. Obodř
    •  Směna části pozemku č. 109 za  část po-

zemku č. 895/5 v k. ú. Staré Benátky
    • Smlouvy o zřízení věcných břemen
    • Žádosti v oblasti samosprávy
H. Interpelace zastupitelů
I. Náměty a připomínky občanů 
J. Různé, závěr
 PhDr. Karel Bendl
 starosta
Benátky nad Jizerou dne 29. 11. 2022
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odborným arboristou ošetřen památný strom 
ginkgo biloba na  Plajchu v  zámeckém areá-
lu. Práce budou pokračovat i  v  následujícím 
roce, vždy s ohledem na klimatické podmínky, 
hnízdění ptactva a dobu vegetačního klidu.

  V pátek 2. prosince byla v ulici Dražická 
provedena nová výsadba javorů (babyka 
„Elegant“).

Přestavba domu č. p. 44  
– adaptace na školní družinu
Zhotovite l : Ing. Michal Štýs – STAVITELSTVÍ 
ŠTÝS. Cena: 29 478 556,33 Kč s DPH. 
Probíhá aplikace druhé vrstvy sanace vnější-
ho líce základového zdiva. Bylo dokončeno 
podchycení krovu a demontáž střešní krytiny 
a konstrukce střechy nad bývalou dílnou.

Třídění odpadu  
v Benátkách nad Jizerou
Dle platné odpadové legislativy je každá obec 
v České republice povinna určit místa pro oddě-
lené soustřeďování komunálního odpadu, a to 
alespoň nebezpečného odpadu, papíru, plastů, 
skla, kovů, biologického odpadu, jedlých olejů 
a tuků a od 1. ledna 2025 rovněž textilu.
Město Benátky nad Jizerou tuto povinnost již 
plní. Po  městě se nachází nádoby na  tříděný 
papír a  lepenku, plasty, sklo, kovy, nápojové 
kartony, biologicky rozložitelný odpad, textil, 
jedlé oleje a tuky, a to na vybraných sběrných 
místech rozmístěných po  městě. Aktuální se-
znam sběrných míst naleznete na  interneto-
vých stránkách města. Občané města mohou 
také zdarma odkládat nebezpečné komunální 
odpady, ale také například textil, elektronic-
ká zařízení, dřevo, kovy, biologicky rozloži-
telný odpad, objemný odpad a  pneumatiky, 
na sběrném dvoře.
Na  území města se nachází 43 sběrných míst, 

které jsou tvoře-
ny z  celkem 54 
nádob na  papír 
a  lepenku, 67 ná-
dob na  plasty, 39 
nádob na  sklo, 13 
nádob na  kovy, 
47 nádob na  ná-
pojový karton, 6 
nádob na  jedlé 
oleje a  11 nádob 
na  textil. Na  4 
sběrných místech 
se nachází pod-
zemní kontejnery 
namísto klasic-
kých nádob, které 
pojmou několika-
násobné množství 
odpadů než běžné nádoby o objemu 1 100 lit-
rů. V Benátkách nad Jizerou již také proběhl tzv. 
„door-to-door“ sběr, při kterém došlo k rozdání 
nádob na  tříděné složky (papír a  plast) přímo 
do  domácností, odkud jsou také pravidelně 
sváženy. Aktuálně je rozdáno zhruba 1 300 ná-
dob na papír a 1 300 nádob na plasty. Svozová 
společnost zapůjčila do domácností 1 200 ná-
dob na bioodpady.
V roce 2021 bylo vyprodukováno celkem 3 584,8 
tun komunálních odpadů. Ten je tvořen zejména 
směsným (zbytkovým) komunálním odpadem 
z černých popelnic (2 036,5 tun), objemným od-
padem ze sběrného dvora (229,8 tun), uličními 
smetky z  čištění a  údržby městských povrchů 
(53,0 tun) a odděleně soustřeďovanými odpady, 
které lze separovat na sběrných místech, do roz-
daných nádob přímo v  domácnostech, nebo 
také ve sběrném dvoře.
Produkce tříděných odpadů (kromě plastů, 
jejichž produkce se mezi roky 2020 a  2021 
snížila) se od  roku 2018 každoročně zvyšuje. 
Největší podíl vytříděných odpadů zabírá bio-
logicky rozložitelný odpad, kterého bylo v roce 
2021 vyprodukováno 665,3 tun. V  roce 2021 
bylo dále vytříděno 203,9 tun papíru, 149,7 t 
plastu, 98,6 tun skla, 27,2 tun oděvů 13,7 tun 
kovů, 6,4 t nápojových kartonů a 0,6 tun jed-
lých olejů a tuků.
Dle platné legislativy jsou Benátky nad Jize-
rou povinné zajistit, aby odděleně soustře-
ďované recyklovatelné složky komunálního 

odpadu tvořily v  kalendářním roce 2025 
a  následujících letech alespoň 60 %. Za  rok 
2021 se v Benátkách odděleně soustřeďovalo 
pouze 34,5 % komunálních odpadů! Od roku 
2030 je navíc stanoven zákaz skládkování 
odpadu a  do  té doby je nezbytné, aby se 
předcházelo vzniku odpadů, odděleně sou-
střeďovalo a  následně využívalo co největší 
množství vzniklých komunálních odpadů. 
Kdyby nebyl biologicky rozložitelný odpad 
odděleně soustřeďován od  směsného komu-
nálního odpadu, končil by tak na  skládkách 
odpadu bez dalšího využití. Nejen, že by nebyl 
plněn cíl snižovat množství směsného komu-
nálního odpadu, ale město by také mělo zvý-
šené náklady za ukládání odpadu na skládku. 
Separovaný biologicky rozložitelný odpad je 
zpravidla využíván na  kompostárnách, kde 
se vlivem biologického rozkladu přeměňuje 
na organický prostředek pro zlepšení půdy ob-
sahující stabilizované organické látky a  rost-
linné živiny (kompost).
Důsledkem výše uvedených povinností si 
město stanovilo cíl snižovat množství směsné-
ho komunálního odpadu, který končí na sklád-
kách, a  zvýšení odděleného soustřeďování 
komunálních odpadů. Ke  splnění těchto cílů 
již město zpracovává realizovatelná opatření, 
která bude nezbytné realizovat. 
Proto bychom vás požádali o vyplnění do-
tazníku ohledně sběrných míst v Benátkách 
nad Jizerou. Napište nám, kde byste poža-
dovali doplnit nádoby na  tříděné odpady, 
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Kalendář svozu odpadů 2023

  Odděleně soustřeďované komunální odpady v Benátkách nad Jizerou v ob-
dobí 2017 - 2021. Zdroj: ISES, s. r. o.
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popř. kde vám chybí sběrné místo. Vyplnění 
formuláře vám zabere zhruba 3 minuty. Do-
tazník naleznete na www.benatky.cz v sek-
ci aktuality.

Nejčastější otázky a odpovědi
1. Co patří do nádoby na biologicky rozložitelný 
odpad? 
Do  nádoby na  biologicky rozložitelný odpad 
PATŘÍ zbytky ovoce a  zeleniny, listy, rostliny, 
kousky dřeva, větví, kůry, tráva, sláma, ale také 
skořápky od vajec, kávová sedlina a papírové 
čajové sáčky. Do  nádob NEPATŘÍ zbytky jídla, 
kosti, maso, oleje, tuky, části ryb, mléčné vý-
robky, chorobami napadené rostliny, skořápky 
ořechů, pecky, popel z uhlí a listí ořešáku.
2. Plánuje se rušení sběrných míst na  základě 
zavedeného „door-to-door“ sběru?
Tzv. „door-to-door“ systém sběru, při kterém 
má občan města k dispozici nádobu na papír, 
plast, biologicky rozložitelný odpad (biood-
pad) a zbytkový směsný komunální odpad, je 
k dosažení nižší produkce směsného komunál-
ního odpadu a zvýšení separace komunálních 
odpadů velice účinným řešením. Tím, že bylo 
mezi občany města rozdáno zhruba 1  300 ks 
nádob na  plasty, 1  300 ks nádob na  papír 
a  1  200 ks nádob (od  svozové společnosti) 
na  biologicky rozložitelný odpad, se může 
v budoucnu stát, že dojde ke snižování počtu 
sběrných míst, popř. optimalizaci počtu a dru-
hu sběrných nádob na sběrných místech. 
3. Významnou složkou směsného komunálního 
odpadu jsou odpady z kuchyní a stravoven, kte-
ré jsou nevhodné k separaci s biologicky rozloži-
telným odpadem. Jak to řeší stravovací zařízení 
a  lze odpady z  kuchyní a  stravoven odděleně 
soustřeďovat i z domácností? Jak se tyto odpady 
skladují?
Odpady z kuchyní a stravoven ze stravovacích 
zařízení musí být odděleně soustřeďovány 
a jednotlivá zařízení si oddělený svoz zajišťují 
sama. Soustřeďování tohoto odpadu z domác-
ností již v několika obcích funguje a lze před-
pokládat, že se bude tento systém rozšiřovat. 
Město Benátky nad Jizerou do budoucna uva-
žuje nad touto možností. Odpad z  kuchyní 
a stravoven je odděleně soustřeďován v uzaví-
ratelných sudech. Odpad je využíván v bioply-
nových stanicích.

Ing. Pavel Šimo, ISES, s. r. o.

Správa městských lesů
Slavnostní zahájení benáteckeho ad-

ventu 2022 se povedlo
V  letošním roce jsme pevně doufali, že 
po  dvouleté covidové přestávce se povede 
uskutečnit zahájení benáteckého adventu tak, 
jak jsme ho tenkrát s Karlem Bendlem vymys-
leli a ono to vyšlo.
Naše spolupráce na přípravě adventu se Sprá-
vou městských lesů a Klubem seniorů trvá již 
spoustu let a  myslíme si, že nám to funguje. 
Letošní advent jsme se rozhodli pojmout vel-
koryse a připravili jsme pro benátecké občany 
hned čtyři akce.
Nejdříve jsme s  panem starostou v  sobotu 
26. 11. rozsvítili vánoční strom Na Burse a v ne-
děli 27. 11. na Husově náměstí. Obě akce se se-
tkaly s ohromnou podporou obyvatel a  mys-
lím, že není nutné se  rozepisovat, jak tyto akce 
vypadaly. Máme pocit, že podle množství tam 
většina obyvatel Benátek byla osobně.
My bychom chtěli hlavně poděkovat všem, 
kteří se na jejich pořádání podíleli.
Ještě nás dvě akce čekají, ale o těch vám napí-
šeme až do  příštího čísla Zpravodaje. Bude to 

3. 12. Charitativní koncert pěveckého souboru 
Smetana v  zámeckém kostele a  5. 12. Setkání 
dětí s Mikulášem u vánočního stromu Na Burse.
Přejeme vám všem krásný advent, veselé Vá-
noce a v příštím roce nám zachovejte přízeň, 
mějte se famfárově.
Honza Dibitanzl, předseda Kulturní komise 
a  zastupitel města Benátky nad Jizerou a  Ra-
dek Lacina, ředitel Správy městských lesů 

Vánoční stromy 2022
Letošní krásný vánoční strom na  náměstí 
Na Burse je smrk pichlavý, na zahradě manželů 
Kratochvílových v  ulici v  Koreji rostl 51 let až 
do letošní výšky 20 m. Instalovaný byl zkráce-
ný na  výšku 15 m. Transport s  doprovodem 
Policie ČR na místo a instalaci, tak jako v před-
cházejících letech, provedli p. Valášek a  SML, 
ozdobení včetně osvětlení TS města.
Manželům Kratochvílovým patří poděkování 
města Benátky nad Jizerou za  jejich dar – je-
jich smrk vytváří nezaměnitelnou adventní 
a  vánoční atmosféru v  našem městě, pohled 
na něj je potěšením pro každého kolemjdou-
cího, přináší radost i zamyšlení se nad životem 
současným, minulým i budoucím...
Letos jeho rozsvícení mělo poprvé slavnostní 
ráz, bylo slavností pro každého, kdo se chtěl   
této mimořádné slavnostní události v  našem 
městě osobně zúčastnit. A  těch, kteří chtěli 
a v sobotu 26. listopadu t. r. před 18. hodinou 
k vánočnímu stromu na náměstí Na Burse přišli,  
byl pro pořadatele potěšitelný počet. 
Atmosféra, která všude kolem vládla, byla plná 
dobré pohody, pocitu sounáležitosti k našemu 
městu a radosti z právě prožívaných krásných 
životních okamžiků… 
Starosta zahrál na kytaru, zazpívaly se známé 
vánoční písničky, společně se odpočítal čas   
k  momentu, kdy byl vánoční strom Na  Burse 
rozsvícen… 
U  letošního vánočního stromu Na Burse bylo 
dobře, byla vyslovena víra v  to, že tato slav-
nostní akce se bude pořádat i v letech příštích, 
že letošní ročník je ročníkem zakládajícím no-
vou krásnou tradici v Benátkách nad Jizerou.
Vánoční stromy v  městské části Kbel a  měst-
ské části Dražice byly slavnostně rozsvíceny, 
také v sobotu 26. 11. v odpoledních hodinách. 
Do Kbela darovala SML borovici lesní z bená-
teckých lesů, vysokou 5,5 m. Instalaci a ozdo-
bení si kbelští provedli sami.

V městské části Dražice se zdobí rostlý stromek 
a jeho rozsvícení je pro dražické občany slav-
ností, kterou vítají adventní čas.
Pořadatelům této a  dalších, Benátčany oblí-
bených akcí, jejichž ústředními organizačními 
a pracovními osobnostmi jsou starosta města 
PhDr.  Karel Bendl, zastupitel města Benátky 
n. J. Jan Dibitanzl, ředitel SML Radek Lacina 
a organizace a spolky našeho města, patří vy-
slovení upřímného poděkování všech, kterým 
přináší radost… 

Správa sportovních zařízení

Veřejné bruslení - prosinec 2022
So   3. 12. 2022  18:00 – 19:30 hod.
Ne   4. 12. 2022  13:45 – 15:15 hod.
So 10. 12. 2022 18:00 – 19:30 hod.
Ne 11. 12. 2022  16:45 – 18:15 hod.
So 17. 12. 2022  17:45 – 19:15 hod.
Ne 18. 12. 2022  13:45 – 15:15 hod.
Pá 23. 12. 2022  19:30 – 21:00 hod.
So 24. 12. 2022  12:00 – 14:00 hod.
Ne 25. 12. 2022  13:15 – 15:15 hod.
  18:00 – 20:00 hod.
Po 26. 12. 2022 9:30 – 11:30 hod.
  15:00 – 17:00 hod.
Út 27. 12. 2022 14:00 – 16:00 hod.
St 28. 12. 2022 14:00 – 16:00 hod.
Čt 29. 12. 2022 14:00 – 16:00 hod.
Pá 30. 12. 2022 09:30 – 11:30 hod.
  16:30 – 18:30 hod.
So 31. 12. 2022 12:00 – 14:00 hod.
  17:00 – 19:00 hod.
Ne   1. 01. 2023 14:00 – 16:00 hod.
Po   2. 01. 2023 14:00 – 16:00 hod.
So   7. 01. 2023 10:15 – 12:00 hod.
Ne   8. 01. 2023 13:45 – 15:45 hod.
Aktuální rozpis veřejného bruslení je zveřej-
ňován na stránkách www.sszbenatky.cz, kde 
jsou nejaktuálnější informace k  veřejnému 
bruslení.
Možnost pronájmu ledu pro rekreační hra-
ní hokeje – on-line formulář na  stránkách
www.sszbenatky.cz.

Správa městských lesů Benátky nad Jizerou

PRODEJ VÁNOČNÍCH

STROMKŮ
Z BENÁTECKÝCH LESŮ

od 3.12. 2022 do 22.12. 2022
10:00 - 16:00 hodin

HÁJOVNA OKROUHLÍK
Benátky nad Jizerou

V prodeji bude
borovice lesní a smrk stříbrný

Informace: Radek Lacina mobil: 775 267 090
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Bezpečnost v Benátkách nad Jizerou

Základní škola Husovo náměstí
Dušičky a Halloween

Přelom konec října a začátek listopadu je zvláštní, snoubí se nám tu dva svát-
ky, jeden český, jeden anglosaský, snoubí se dva světy, svět živých a mrtvých. 
Děti vědí spoustu informací o spíše bláznivém a strašidelném západním 
Halloweenu – nemůžeme je o ten zážitek připravit. Na druhou stranu 
jsme ale v Čechách, ctíme české tradice, tudíž jsme zmínili, samozřej-
mě, i Dušičky – Památku zesnulých. Jak prvostupňové tak i některé dru-
hostupňové děti přišly do  školy v  maskách. Nejprve jsme si vysvětlili 
rozdíl mezi těmito svátky, připomněli způsoby dodržování těchto tradic 
a  následně si žáci podle příběhu vybarvili omalovánku nebo doplnili 
údaje v pracovních listech, pracovali s textem, podle fantazie si vyrobili 
lucerničku nebo si užili strašidláckou minipárty.

Mgr. Běla Burkovcová

 Halloween v 7. A

 Halloweenské masky v 2. A

 Zajímavé masky byly vidět i v 7. B

 Strašidla ve 4. A
Setkání s hasiči

Na  začátku listopadu za  našimi prvňáčky přijeli benátečtí dobrovolní 
hasiči. Představili jim svoji práci a předvedli hasičské auto a pomůcky, 
kterými zasahují v akcích. Děti se podívaly i dovnitř do auta a viděly za-
pnutou stříkačku. Zopakovaly si, jak a kam se požár ohlašuje a  jak se 
mají chovat v hořícím domě. Celá akce byla velmi zajímavá a poučná.
Děkujeme za moc pěkné a zajímavé povídání a ukázky.

Mgr. Jana Vonášková

 Děti byly zvědavé na všechny pomůcky

Vzpoura úrazům
V pondělí 14. 11. a ve středu 16. 11. jsme pro naše žáky připravili bese-
du na téma Vzpoura úrazům. Beseda byla zaměřena na prevenci úrazů 
a nehod a jak úrazům a jejich následkům předcházet. 
Žáci 6. – 8. ročníků si mohli popovídat s lidmi, kteří vědí, jaké je to žít 
s  hendikepem, muset se pohybovat na  vozíku a  často být odkázáni 
na pomoc druhých.
Ambasadoři projektu se snažili dětem problematiku úrazů přiblížit, 
upozornit je na rizikovost určitých životních situací a naučit je, jak lze 
vhodnými preventivními opatřeními tato rizika omezit na minimum.
Žáci se díky osobním příběhům přesvědčili, že po vážném úrazu život 
nekončí, ale rozhodně není o co stát. 

Bc. Markéta Vyhnánková
Tato beseda byla užitečná pro lidi, kteří nebývají opatrní. Uvědomíte si, že 
byste mohli skončit na vozíku, najednou jste vděční za to, že vám nohy fun-

Z činnosti Policie ČR Benátky nad Jizerou – říjen 2022
Policie ČR pravidelně monitoruje kriminalitu v obvodu Benátky nad Ji-
zerou. Ve  spolupráci s  místním Obvodním oddělením Policie ČR vám 
přinášíme měsíční statistiku v porovnání s předchozími roky.
Násilná kriminalita
- ublížení na zdraví a poškození cizí věci
Objasněné případy
• krádež v Penny Marketu • krádež věcí v bytě • krádež ve sklepní kóji 
bytového domu • krádež jízdního kola • zanedbání povinné výživy • ří-
zení vozidla pod vlivem alkoholu • 7 tr. spisů odloženo – nejde o pode-
zření z tr. činu nebo tr. stíhání neúčelné • 5 trestních spisů postoupeno 
na SKPV MB • trestní spis odevzdán k projednání přestupku
Oznámené případy
• krádež pneu • krádež nafty z  vozidla • krádež dětského motocyklu 
s přikrývkou
Bezpečnostní opatření
• 4 x dopravně bezpečností akce • 3 x bezpečnostní opatření v Mladé 
Boleslavi – fotbal • 9 x uzávěra hranice – Slovensko 2022 • 6 x nesprávné 

parkování – 6 x oznámení na Magistrát města Mladá Boleslav • 14 přípa-
dů nesprávného parkování (12x oznámení přestupku, 2x pokuta)
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gují, všimnete si, co lidi na vozíku dělat nemohou, ale vy jo. Začnete pak být 
více opatrní na sebe a své zdraví.  (Kateřina Novotná, 6. B)
Jak bych mohl začít? Musím si vážit toho, že dokážu chodit. Neumím si 
představit, že bych chodit nemohl a nemohl třeba hrát fotbal a podobně. 
Ta přednáška mi celkem otevřela oči, budu asi rozumnější, protože jsem si 
uvědomil, kolikrát jsem zbytečně riskoval. Může se to stát mně, vám, prostě 
komukoli z  blbosti, z  jedné sekundy na  sekundu. Přednáška se mi hodně 
líbila, pán byl velice klidný a dokázal odpovědět na každou, třeba i nepří-
jemnou, otázku.  (Filip Gottlieb, 6. B)

 Žáci měli spoustu dotazů

Praha hravě
Ve čtvrtek 10. 11. vyrazili žáci 7. A a 7. B na exkurzi do Prahy. Nebyla to 
ale ledajaká exkurze. Zážitkem bylo už jen projít bezpečnostní kontro-
lou do areálu Hradu. Po prohlídce chrámu sv. Víta a nádvoří Pražského 
hradu se se svými učitelkami přesunuli Nerudovou ulicí přes Malostran-
ské náměstí a Karlův most a na Křížovnické náměstí. Cestou si všímali 
všemožných pamětihodností. Tam pak štafetu převzali lektoři z organi-
zace Praha hravě. Měli pro děti připravenou bojovku na Karlově mostě 
a Kampě, děti se dozvěděly spoustu zajímavých informací, některé mu-
sely zjistit samy, cestou získávaly zlaté mince a na konec dostaly slad-
kou odměnu. Ještě větší odměnou pak byla návštěva „mekáče”.
Takže celková spokojenost, můžeme doporučit.

Mgr. Běla Burkovcová

 Bojovka byla vydařená

 Sedmáci před Pražským hradem

Tvoření v družině i ve třídách
Už je potřeba myslet na Vánoce a adventní přípravy – každý ve 3. B si 
sám vyrobil věnec, na kterém nechybí světýlka, ozdobičky ani třpytky.
Venkovní příroda inspiruje všechny, proto jsme se s našimi dětmi vrhli 
do vyrábění. Použili jsme papír, listy ze stromů a keřů, recyklovali jsme 
lepenkové krabice i látky, lepilo se a stříhalo a tady je výsledek. 

Mgr. Jana Kracíková a Jana Černá

  

 Adventní věnce ve 3. B   Pan Šiška z družiny

Základní škola Pražská
Exkurze do Pražského židovského města

Dne 2. 11. se třída 9. C zúčastnila exkurze do  Pražského židovského 
města, kde chlapci museli mít na hlavě židovskou „Jarmulku“.  Třída na-
vštívila tyto synagogy: První synagoga byla Staronová, druhá byla Pin-
kasova, třetí Klausova, čtvrtá Maiselova a pátá Španělská. Mezitím také 
třída navštívila Starý židovský hřbitov a Obřadní síň. Na Židovském hřbi-
tově je pohřbeno okolo 80 000 Židů a funguje od 15. století. Poté se žáci 
mohli na hodinu a půl občerstvit a projít po Palladiu v Praze. Společně 
se vydali na Černý Most, kde byla exkurze ukončena. 

Patrik Zigáček, 9. C

 9. C na Židovském hřbitově

Poslanecká sněmovna a barokní Praha     
V pondělí 31. 10. 2022 jsme s žáky 8. ročníku vyjeli z Benátek nad Jizerou 
směr Praha. Naše kroky mířily do několika malostranských paláců, kde 
od 2. poloviny 19. století sídlil zemský sněm, dnes Poslanecká sněmov-
na Parlamentu České republiky. 
V  informačním středisku jsme se seznámili s  významem parlamentu 
v  českém politickém systému a  s  historií sídla poslanecké sněmovny. 
Po zhlédnutí krátkého dokumentu jsme se přesunuli do Šternberského 
paláce, úspěšně jsme prošli kontrolou a  následovali paní průvodkyni 
do míst, která známe z televizního zpravodajství.
Procházeli jsme interiéry, kde se doslova a do písmene psala česká i čes-
koslovenská historie. Prohlédli jsme si nejenom jednací sál, ale také před-
sálí v paláci Smiřických, prostory kuloárů před jednacím sálem, vyfotili se 
na schodišti vedoucím k prostorám předsedy Poslanecké sněmovny PČR. 
Návštěvu Malé Strany jsme využili i k prohlídce chrámu svatého Miku-
láše a pár minut jsme strávili také ve Valdštejnské zahradě. Počasí nám 
vyšlo vstříc, v Benátkách bylo celý den mlhavo, ale v Praze modrá oblo-
ha a slunečno.

Mgr. Helena Šmídová

 8. třídy v Poslanecké sněmovně
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 8. třídy ve Valdštejnské zahradě

Známe dobře naše Benátky?
Po celý říjen jsme se s třeťáčky blíže seznamovali s naším městem. Na-
vštívili jsme knihovnu a zjistili, jak si půjčovat knihy, městské muzeum, 
kde nám paní ukázala i  zámek. Zašli jsme do  Obodře a  prozkoumali 
sportovní areál, ve  Kbele jsme navštívili zubry a  v  Dražicích obhlédli 
trosky původního hradu. Vycházky a celé poznávání bylo velmi poučné.

Žáci 3. B a tř. uč. Věra Husáková
  

 3. B u zříceniny na Dražicích  3. B v parku pod zámkem

  

 3. B u zubrů  3. B v knihovně

5. B v dobrovickém cukrovaru
Dne 7. 11. jsme jeli na exkurzi do Muzea cukrovarnictví, lihovarnictví, 
řepařství a města Dobrovice. Děti měly možnost poznat řepnou kam-
paň v plném proudu. Dozvěděly se spoustu nových informací, zhlédly 
film o zpracování cukrové řepy, prohlédly si provoz a na závěr zakoupily 
upomínkové předměty. Moc se nám tam líbilo.

Mgr. Světlana Ventová

 5. B v provozu

Listopadový tematický den – POVOLÁNÍ
Poslední pátek v měsíci je vyhrazen nějakému tématu. Na listopad vy-
šlo POVOLÁNÍ a žáci, celé třídy, pedagogové ale i paní kuchařky si s tím 
poradili skvěle!
Dle textu známe písničky „Ten umí to a ten zas tohle“ jsme ve škole potkali 
opravdu úplně každého. Vedlo zdravotnictví, pak různí opraváři, autome-
chanici, profi sportovci, trenéři, učitelé, hasiči, letušky, piloti, soudci, číšní-
ci, podnikatelé, veterinářka, rybáři, vojáci, politici a mnozí další... Bylo to 
velmi, velmi, povedené a děkujeme všem, kteří se zúčastnili.
Další tematický den bude ve čtvrtek 22. 12. a bude POHÁDKOVÝ, už se 
moc těšíme.

Vanda Štěpánková
  

 5. A  9. C

 Paní kuchařky s panem ředitelem

Exkurze deváťáků do Klaudiánovy nemocnice  
v Mladé Boleslavi 

V  listopadu se žáci devátých ročníků v  rámci akcí pro volbu povolání 
zúčastnili exkurze do Klaudiánovy nemocnice v Mladé Boleslavi. 
„Jednoho listopadového dne jsme po třetí vyučovací hodině vyrazili měst-
skou hromadnou dopravou do Klaudiánovy nemocnice v Mladé Boleslavi.
V nemocnici jsme se nejprve šli posadit do zasedací místnosti, kde nám dvě 
paní vyprávěly o možném uplatnění v nemocnici. Jedna z nich, která nám 
povídala o práci dobrovolníků, měla s sebou asistenčního pejska Scooby-
ho, který nemocným lidem v nemocnici pomáhá zlepšovat náladu.
Po vyprávění jsme se rozdělili na dvě skupinky. Jedna skupinka se šla podí-
vat přímo do budovy nemocnice, kde se nás ujala vrchní sestra. Tady jsme 
si vyzkoušeli provoz EKG, prohlédli vybavení urgentního příjmu a úrazov-
ku. Druhá skupinka si prohlédla vybavení sanitního vozu a dozvěděla se, 
jak funguje zdravotní domácí péče. Potom se skupinky vyměnily.
Z nemocnice jsme spokojení odjížděli po druhé hodině.“

Zapsali žáci 9. B
  

  Vlevo: 9. B a asistenční pes Scooby, vpravo: 9. B na exkurzi v Klaudiáno-
vě nemocnici
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Základní škola 17. listopadu
Divadlo

Začátkem listopadu se vydaly děti 1. a 4. ročníku Základní školy a děti 
ze Základní školy speciální do Mladé Boleslavi. Jeli jsme autobusem – 
běžnou linkou, a to je pro děti ze speciálních tříd veliký zážitek. Využili 
jsme nabídky Domu kultury Mladá Boleslav, zhlédli jsme představení 
„Nešťastný Šafářův dvoreček“. Pohádka vyprávěla o selce, která si z těsta 
upekla panáčka Zápecníčka. Pohádka se nám moc líbila.

Literární projekt
V tomto měsíci byl projekt zaměřen na díla českých bratrů: spisovatele, no-
vináře, dramatika Karla Čapka, a spisovatele, ilustrátora, malíře Josefa Čap-
ka. Připomněli jsme si jejich nejznámější tvorbu pro děti, jako například Dá-
šeňka, čili život štěněte, Pudlenka, Devatero pohádek, Povídání o pejskovi 
a kočičce, ale také dramata R. U. R., Ze života hmyzu, Matka, Bílá nemoc 
a román Krakatit. Díla si žáci mohli prohlédnout v knižní podobě, poslechli 
si audio nahrávku a na závěr si vytvořili dle vlastního výběru ilustraci.

Udělejte radost vánočním dárkem dětem
Blíží se čas Vánoc. Pojďme společně udělat radost dětem  

z Domova pod lípou, které navštěvují naši ZŠ.
Dárky zakoupíte v  prodejně Bambule, kde si ze seznamu vyberete 
dítě, které chcete potěšit. Balíček tam ponecháte a  Ježíšek dětem 
dárek předá. 
Přání: Miloš – puzzle Mapa, Slunečná karty, Klárka - puzzle 4v1 Dino-
sauři, Honzík K. - Pexetrio stromy, David - puzzle Tlapková patrola, To-
mášek - autobus, Honzík Š. - kinetický písek, Steven - kinetický písek, 
Ondra - Pexetrio Státy Evropy, Marek - kuželky, Filip - puzzle Pejsek 
a kočička, Terezka - puzzle Josef Lada, Honzík B. - hrající hodinky, Je-
seh - puzzle Krteček a paraplíčko, Kristýnka – kinetický písek.
Radost dětí můžete s námi sdílet na FB stránkách: Základní škola Be-
nátky nad Jizerou, příspěvková organizace.

Projekt Buď fit!
Buď fit v základní škole: tentokrát jsme využili veřejný prostor v mul-
tigenerační zahradě u domu seniorů, kde žáci využili krásného počasí 
a příjemného venkovního prostoru k rozcvičce a kondičnímu cvičení.
V rámci celoročního školního projektu „Buď fit!” jsme se vrhli na kondič-
ní cvičení v nově opravené tělocvičně.
Buď fit ve speciální škole: nejprve jsme se protáhli a zahřáli, abychom 
se mohli v plné síle věnovat sportování, které prověřilo naše možnosti 
a schopnosti. Na závěr jsme si zahráli, k velké radosti dětí, několik pohy-
bových her s padákem.

  

 Vlevo: Rozcvička
 Vpravo: Vždycky se rádi pochlubíme, když se nám něco povede

 Pod padákem pěkně řádíme

Den svatého Martina
Nejdříve jsme se dozvěděli, kdo svatý Martin byl a  jaké tradice, pra-
nostiky se s jeho svátkem pojí. A poté plnili různé úkoly na pracovních 
listech, např. na  obrázku najít, vybarvit a  spočítat koňské podkovy… 
Nakonec jsme tvořili Martina na bílém koni.

Arteterapie
Během listopadu u  nás ve  škole probíhalo několik zajímavých akcí. 
Jednou z nich byla již podruhé arteterapie, pod vedením lektorky paní 
G. Adáškové, tentokrát na téma „Svatý Martin“. Žáci si vytvořili techni-
kou „uhlové rezervy“ jeho obraz dle vlastní fantazie. Na  závěr jsme si 
přiblížili detaily této legendy.

Pedagogové školy

 Základní škola Otevřeno
Projektová výuka

V  naší škole věnujeme nezanedbatelnou část rozvrhu tzv. projektové 
výuce. V delším časovém období tak společně se žáky prozkoumáváme 
a bádáme nad konkrétním tématem. Takovým tématem může být např. 
ochrana vody, role peněz v  životě společnosti nebo pomníky kolem 
nás. Projekty sice vycházejí také z učiva, ale jsou zpravidla úzce spoje-
né s reálným životem a praxí. Projekty prostupují jednotlivými vědními 
obory a tedy tradičními školními předměty. V našem rozvrhu tak nena-
jdete dějepis nebo chemii, ale dva širší integrované předměty: projekt 
společnost a projekt věda. 
Klíčové na projektech je, že žáci přebírají za práci spoluodpovědnost. 
Projekt nemusí být vždy dokonalý. Někdy jsme naštvaní, že nám něco 
nejde nebo že něco nezjistíme. Ale z většího nadhledu musíme říct, že 
projekt nikdy není neúspěšný: vždy se v jeho rámci učíme mnoho důle-
žitých znalostí i dovedností, proměňujeme svoje postoje. Na závěr pro-
jektu naše snažení vždy společně vyhodnocujeme. Učíme se společně, 
děti i my průvodci. Projektová výuka klade na průvodce velké nároky.
Možná bude nejjednodušší představit naše pojetí „projektové výuky” 
na aktuálním příkladu.
V  rámci zmíněného „projektu společnost” jsme se od  letošního září 
do poloviny listopadu s nejstaršími dětmi věnovali problému antisemi-
tismu v Benátkách. Položili jsme si spoustu otázek, které nás zajímaly 
a na které jsme postupně nacházeli odpovědi. Navštívili jsme historický 
archiv v Mladé Boleslavi, dívali se na  televizní dokumenty, diskutova-
li společně, vypravili jsme se do Polska, abychom na vlastní oči viděli 
koncentrační tábor Osvětim. Na závěr jsme o tom, co jsme zjistili, se-
hráli v malém sále Záložny divadlo doplněné o přednášku pro rodiče 
a veřejnost. Nenávist k Židům a holocaust pro nás teď nejsou prázdným 
učebnicovým pojmem, ale tragédiemi, za kterými si dokážeme předsta-
vit konkrétní lidské osudy Benátčanů.

Marek Fajfr

 Divadelní představení v Záložně

 Momentka z návštěvy v Osvětimi



ZPRAVODAJSTVÍ

10Zpravodaj Benátecka

Mateřská škola města
Listopad v Mateřské škole města

„Listopad, listopad, lísteček nám na dlaň spad“... kdyby byl jen jeden, ale 
bylo jich tolik, že jsme si s podzimním listím vyzdobili šatničky a ještě 
jsme si stihli pohrát s lístečky na zahrádkách!!! Celý měsíc jsme si poví-
dali nejen o podzimu, ale i o zvířátkách, jak se připravují na zimu, kdo se 
o ně stará, a jak my jim můžeme pomoci.
Doufáme, že jsme vás moc nepolekali hasičskou sirénou přijíždějící 
na  Jizerku.  Ve  školce byl vyhlášený cvičný požární poplach, kdy děti 
přímo „úprkem“ se slovy „Hoříííí“ v  bačkůrkách vyklidily prostory MŠ 
a hasičské auto zahájilo hašení. Musíme přiznat, že to byl zážitek, přišli 
se podívat kamarádi ze všech pracovišť, což bylo super, protože nám 
hasiči řekli plno důležitých a zajímavých informací.
Listopadovým měsícem nám nadobro skončila školička bruslení, kte-
rou jsme si náramně užili, a dokonce poslední dvě hodiny i s rodiči. Je 
naprosto ÚŽASNÉ, že se z nás stali opravdoví bruslaři a za to moc děku-
jeme p. ředitelce a celému jejímu trenérskému týmu!!! 
Vánoce se blíží a my s láskou v srdíčku připravili pro babičky a dědečky 
malé dárečky, tak doufáme, že jim přinesou radost ve vánočním čase!!!
Přejeme krásný „ADVENTNÍ ČAS“.

Kolektiv MŠ
Poplach v Mateřské škole

 Děkujeme hasičům z Benátek

 Jak funguje hasící přístroj

 Poplach dopadl výborně

 Sledování poplachu

Poslední bruslení

 Na ledě už se nebojíme

 Poslední bruslení probíhalo i s rodiči

 Škoda, že už končíme

Základní umělecká škola J. A. Bendy
In Nomine Arsi (ve jménu umění)

Důvodů, proč se lidé chtějí setkávat, je nepřeberně. Některé se dokonce 
záměrně vymýšlejí, jen aby k  onomu shlukování docházelo. Z  tohoto 
hlediska jsou nepochybně nejvděčnějšími všelijaká výročí. Ale opatrně! 
Ale i ta jsou totiž diferencovatelná – na pozitivní a negativní. Například 
takové oslavování jakési válečné vřavy (ať z  hluboké minulosti nebo 
žhavé současnosti a  je jedno, jak pro našince dopadla) není šálkem 
mého čaje (a věřím, že ani mnohých jiných). Osobně upřednostňuji to, 
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co oblaží mou mysl i duši nějakou pozitivní nadhodnotou – například 
uměleckou, a to v jakéhokoliv oboru. 
A právě v tomto duchu nám taková cenná příležitost byla opět nabíd-
nuta přičiněním místní neboli benátecké ZUŠ. Její pedagogický sbor 
v čele s ředitelkou Janou Czikraiovou s neutuchajícím entusiasmem 
mě opět obohatil o zdejší kulturní dění – člověk jen žasne. Letos tomu 
totiž bylo rovných 300 let, co se zde narodil slavný hudební sklada-
tel Jiří Antonín Benda, k  jehož odkazu se ZUŠ Benátky nad Jizerou 
hrdě hlásí – včleněním jeho jména do  názvu školy. A  nelze přitom 
opomenout celou řadu jeho nejbližších příbuzných, včetně těch žen-
ského pokolení, kteří svým výsostným nadáním zásadním způsobem 
ovlivnili ve druhé polovině 18. století hudební vývoj nejen u nás, ale 
hlavně ve světě – v celé Evropě. Sám J. A. Benda se dokonce stal „vy-
nálezcem“ nové formy – melodramatu. 
K  poctě tohoto váženého rodáka uspořádala ZUŠ 14. 11. 2022 slav-
nostní koncert, dramaturgicky stylově čistý (tradičně v  Záložně). 
Do  jeho programu zařadila nejen jeho díla, ale i  skladby jeho nemé-
ně významných souputníků: Karla Stamitze, Leopolda Koželuha a jako 
bonbónek Flétnovou sonátu F dur jeho staršího bratra Františka Ben-
dy. Právě tímto dílem se jako sólistka blýskla Pavla Kavalíková, která 
co absolventka této ZUŠ už na ní působí pedagogicky. Další pedagog 
Jakub Šandera se představil ve  Stamitzově Koncertu pro violu D dur. 
Oba pochopitelně provedli jen jednu větu, aby dali prostor ostatním 
účinkujícím. Bylo radostí poslechnout si nejen další instrumentální díla, 
ale i  zpívanou Italskou ariettu, taneční „transkripci“ Allegra Sinfonie  
č. 2 G dur, ale také přednes slovesného úryvku právě z  Bendova me-
lodramu Ariadna na Naxu v podání Barbory Hrnečkové a Kateřiny Ho-
vorkové. Na závěr je žádoucí zmínit důležitou úlohu moderátora Pavla 
Ryjáčka. Tento ostřílený rozhlasák (v tom nejlepším slova smyslu) opět 
prokázal svou profesionalitu, s níž nás velice citlivě a komorně prová-
zel celým večerem a vnesl tak do něj lidsky sympatický rozměr. Mimo 
jiné jsme se tak například dozvěděli mnoho zajímavého o celém rodu 
Bendů. Své vystoupení osvěžil nečekaně rozhovorem s paní ředitelkou 
o současné situaci ZUŠky v souvislosti se změnou zřizovatele (z kraje 
pod město) s co z toho plyne. 
Setkání bylo završeno neformálním posezením ex post, s  občerstve-
ním, při němž se mile podebatovalo o všem, co se týkalo jak předcho-
zích sdílených zážitků v sále, tak i budoucích plánů. Doufejme tedy, že 
možná nastávající nejen energetická krize je neovlivní a že nebude mít 
ve svých důsledcích tak neblahý vliv, že by domů poslala žáky, pedago-
gy a tím i nás, koncertní návštěvníky. S přáním zachování statusu quo 
a opětovných shledávání: hudba žije, vivat Benda!

Igor Tausinger
Středočeské pianoforte

Dne 18. 11. se v  koncertním sále staré radnice v  Říčanech konal již 
3. ročník klavírní soutěže Středočeské pianoforte. Soutěž je určena žá-
kům ze středočeských základních uměleckých škol. Již tradičně před-
sedal jako hlavní porotce Ivan Klánský – renomovaný klavírista a dě-
kan Hudební fakulty AMU v Praze. Profesor Klánský je oblíbený nejen 
pro svou vysokou profesionalitu jako klavírista a  pedagog, ale pro 
svůj nesmírně laskavý přístup k malým klavíristům, jejich pedagogům 
a vůbec všem příznivcům klavírního umění. Jeho osobnost zajišťuje 
odborné a nestranné hodnocení výkonů jednotlivých žáků. Soutěže 
se zúčastnilo celkem 50 mladých klavíristů, z nichž 1. cenu obdrželo 
pouze 9 soutěžících. Ti vystoupili na přehlídce laureátů soutěže 20. 11. 
v sále Valdštejnského paláce. Koncert byl velmi krásný, výkony profe-
sionální. Na konci večera zahrál profesor Ivan Klánský Chopinovu Ba-
ladu f moll, čímž krásu večera završil. Popsal význam soutěží slovy, že 
na nich se mohou tříbit mladé hudební talenty, které se chtějí vydat 
na profesionální dráhu.

MgA. Kateřina Hovorková
K předchozímu článku je nutné dodat, že všichni tři žáci vyslaní z naší 
školy se umístili na  předních místech. Talentovaný Martin Šír ze třídy 
paní učitelky Hovorkové si odnesl jednu z  prvních cen a  zúčastnil se 
výše popsaného koncertu laureátů. Druhé ceny si odnesla také Adina 
Urbanová (rovněž ze třídy paní Hovorkové) a Tomáš Beránek ze třídy 
paní Bartošové. Všem žákům gratulujeme a paním učitelkám děkujeme 
za jejich vynikající práci.

Vedení ZUŠ J. A. Bendy

Mateřské centrum Benátky
Program Mateřského centra

Přišel vánoční čas, advent byl zahájen rozsvícením vánočních stromků 
po celém světě i zde v Benátkách. Děti z Mateřského centra se předsta-
vily během slavnostního večera tanečním vystoupením a jejich výrobky 

jste si mohli zakoupit v našem stánku. Nadšení dětí z vystoupení i z pro-
deje bylo velké, doufám, že jste si to také vychutnali. 
Dovoluji si znovu připojit přehled našich pravidelných programů, někteří 
rodiče sice v dnešní době preferují sledování FB nebo webových stránek, 
ale jsou i tací, kterým více vyhovuje tištěné periodikum. Tak tedy
Pro děti jsou připravené následující programy:
P o n d ě  l í :
9:00 – 12:00   Pohádkové dopoledne pro děti od 2,5 let, program je bez 
rodičů, jedná se o pomalé zvykání dítěte na kolektiv, příprava na škol-
ku, kapacita 10 dětí, lektorky Lucie Šulcová a  Taťána Lejdarová (tel. 
607 867 739), ještě jsou volná místa.
16:00 – 17:30  Výtvarná dílnička pro děti od 5 let bez doprovodu rodičů, 
zajímavé výtvarné techniky pod vedením lektorky Zuzany Kebzové (tel.  
773 607 874).
Ú t e r ý:
8:45 – 9:45  Cvičení pro miminka od 4 měsíců, zdravé cvičení pod ve-
dením zkušené fyzioterapeutky, lektorka Markéta Hasoňová  (tel. 
773 611 703).
10:00 – 11:00  Cvičení pro miminka od  4 měsíců, zdravé cvičení pod 
vedením zkušené fyzioterapeutky, lektorka Markéta Hasoňová  (tel. 
773 611 703).
15:45 – 16:45  Taneční a pohybové hrátky, tanečky na lidové písničky, 
pohybové hry, lektorka Marcela Štencová (tel. 777 935 808).
17:00 – 18:00  Hrátky s angličtinou, angličtina What´s English - lektorka 
Lucie Benešová (tel. 773 532 564), pololetní platba.
S t ř e d a:
9:00 – 10:00  Cvičení pro děti  1 – 2 roky s rodiči, říkanky, písničky, opičí 
dráha, lektorka Denisa Roudnická (tel.: 607 768 666).
10:00 – 11:00:  Cvičení pro děti  2 – 4 roky s rodiči, říkanky, písničky, opičí 
dráha, lektorka  Petra Kadeřábková (tel. 604 258 899).
Č t v r t e k:
9:00 – 12:00  Pohádkové dopoledne pro děti od 2,5 let, program je bez 
rodičů, jedná se o pomalé zvykání dítěte na kolektiv, příprava na škol-
ku, kapacita 10 dětí, lektorky Lucie Šulcová a  Taťána Lejdarová (tel. 
607 867 739), ještě jsou volná místa.
15:00 – 16:00  Hrátky s angličtinou, angličtina What´s English - lektorka 
Lucie Benešová (tel. 773 532 564), pololetní platba.
16:00 – 17:00  Hrátky s angličtinou, angličtina What´s English - lektorka 
Lucie Benešová (tel. 773 532 564), pololetní platba.
P á t e k:
9:00 – 11:30  Program s prvky  Montessori pro děti 2 až 5 let s rodiči - 
1x14 dní, individuální i skupinová práce s využitím základních principů 
Montessori pedagogiky, kapacita 10 dětí, lektorka Lenka Krejcarová, je 
nutné se předem domluvit na  adrese lkrejcarova@seznam.cz – ještě 
jsou volná místa.
Programy pro dospělé:
P o n d ě l í:
18:00 – 20:00  Jóga pro dospělé, cvičitelka Markéta Vyhnánková.
S t ř e d a:
17:30 – 18:30  Cvičení pro těhulky, lekce obsahuje cvičení vedené fy-
zioterapeutkou a  seminář na  téma těhotenství, mateřství a  miminko, 
lektorka  Markéta Hasoňová (tel. 773 611 703).
Č t v r t e k:
17:30 – 19:00  Semináře pro dospělé  setkávání a povídání na různá té-
mata, lektorka Hedvika Vlčková (tel. 728 272 024), aktuální téma vždy 
na FB stránkách. 
Pokud máte o  některý program zájem, neváhejte se obrátit přímo 
na lektorky a domluvit se. Přeji všem klidný a pohodový adventní čas, 
krásné Vánoce a všechno nejlepší do nového roku. 

Za tým lektorek MC Benátky Lenka Krejcarová 

Klub seniorů
Program v Klubu seniorů - prosinec 2022

Čtvrtek 1. 12. 14:30 hod. Kdo nebo co je to? Videoprojekce a hra  
Sobota 3. 12. 17:00 hod.  Charitativní koncert pěveckého souboru 

Smetana v zámeckém kostele Narození Pan-
ny Marie v Benátkách n. J.

Neděle 4. 12. 8:30 hod. Výlet na pevnost Königstein a Bad Schandau
Úterý 6. 12. 14:30 hod. Ruční práce
Středa 7. 12. 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 8. 12. 15:00 hod. Setkání seniorů v sále Záložny
Úterý 13. 12. 14:30 hod. Ruční práce
Středa 14. 12. 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 15. 12. 14:30 hod.  Předvánoční posezení s  tancem, hudbou 

a  občerstvením (s  sebou vezměte jeden 
malý dárek do tomboly!)
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Úterý 4. 1. 2023 14:30 hod. Ruční práce
Středa 5. 1. 2023 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 6. 1. 2023 14:30 hod.  Babičko, dědečku, jak to tenkrát bylo? Spol. hra
Přeji všem seniorům pohodové prožití svátků vánočních  a v nastávají-
cím roce hlavně hodně štěstí, zdraví a pohody.

Růžena Dibitanzlová, vedoucí KS

Městské centrum komplexní péče
Nákup nového automobilu pro domácí péči  

Městského centra komplexní péče
Dotace ze Středočeského kraje – Humanitární fond – Programy pro 
oblast zdravotnictví, celková výše finanční dotace 360 000 Kč.
V návaznosti na potřebu rozšíření pracovního kolektivu zaměstnanců 
domácí péče MěCKP z  důvodu většího počtu ošetřovaných pacientů 
v domácím prostředí, dále vzhledem ke vzrůstajícím časově náročněj-
ším výkonům u pacientů v paliativní péči a u pacientů v terminálním 
stádiu života, požádali jsme o finanční dotaci na nákup nového auto-
mobilu. Naší žádosti bylo vyhověno, a tak jsme mohli pořídit vůz znač-
ky Škoda Fabia v celkové hodnotě 400 500 Kč. Investiční akce: „Nákup 
automobilu pro domácí péči“ zajistí dostupnost služeb na místní úrov-
ni, se záměrem co nejlepší kvality života pacientů v  různých stádiích 
onemocnění. Rozšíření vozového parku pro jednotlivé zdravotní sestry 
se významným způsobem zvýší flexibilita a  tím i kvalita poskytované 
domácí péče v domácím prostředí klienta. Dalším krokem, který bude 
výhledově na  zrealizovanou akci navazovat, je další rozšíření úvazků 
k zajištění 24hodinové návštěvní služby.

Bc. Monika Megličová, DiS., ředitelka

  Nový automobil vyzvedává v benátecké firmě Menčík vedoucí domácí 
péče paní Marta Rysková 

MěCKP je tradičním účastníkem zahájení Benáteckého 
adventu

MěCKP se též zúčastnilo letošních adventních trhů na Husově náměstí.
Kromě tradičních výrobků jste si mohli u nás zakoupit svařák a výrobky, 
které jsme připravili doma: jablečný štrůdl či sněhové koule a  jedno-
hubky.
Děkujeme všem, kteří náš stánek podpořili a zakoupili si na památku 
i výrobky našich klientů.

Bc. Monika Megličová, DiS., ředitelka

Myslivecký spolek
Myslivecký spolek Benátky nad Jizerou - rok 2022

V průběhu roku 2022 se Myslivecký spolek Benátky nad Jizerou věnoval 
péči o zvěř, zlepšování podmínek v krajině a také uskutečnil několik akcí 
pro mládež. Mezi tyto akce patřil Myslivecký den pro žáky základních 
škol na myslivecké chatě v lese Okrouhlík, účast na Dětském dnu nebo 
Myslivecký den na příměstském táboře v Benátkách nad Jizerou.

Dětský den
Dětský den na zámku v Benátkách nad Jizerou se uskutečnil 29. května. 
Pro děti byla připravena střelba ze vzduchovky a každý střelec dostal 
sladkou odměnu.

Myslivecký den pro žáky základních škol
Myslivecký spolek uspořádal dne 17. 6. pro žáky základních škol 
v  Benátkách nad Jizerou Myslivecký den. Tato akce se uskutečnila 
na  myslivecké chatě v  lese Okrouhlík. Účastnilo se ho celkem pět 
tříd. Náplní byly přednášky na téma mysliveckých zvyků a tradic, zo-
ologie, lovectví. Součástí byla také střelba ze vzduchovky a procház-
ka lesem, při které se žáci dozvěděli základní informace o péči o zvěř 
nebo lesnictví. Během celé akce byl zajištěn pitný režim a jejím zavr-

šením bylo opékání špekáčků. Pro všechny zúčastněné si myslivecký 
spolek připravil věcnou pozornost a vyučujícím byl předán drobný 
edukativní materiál.

 Z mysliveckého dne 17. 6. 2022

Myslivecký den na příměstském táboře  
v Benátkách nad Jizerou

Pro děti na příměstském táboře byla připravena střelba ze vzduchovky, 
za kterou byla také drobná sladká a věcná odměna pro každého. Druhá 
část programu obsahovala přichystané ukázky z  mysliveckých zvyků 
a tradic, a to v podobě mysliveckého troubení.

Voda v krajině
Voda v krajině je pro zvěř žijící v lese nebo na poli velmi důležitým prv-
kem. Z tohoto důvodu myslivecký spolek pokračoval ve výstavbě a na-
vyšování počtu vodních napajedel, jež slouží zvěři při vysokých teplo-
tách a nedostatku srážek jako zdroj vody. Do napajedel byla v průběhu 
léta pravidelně dovážena voda. Myslivecký spolek má v plánu neustále 
pokračovat ve výstavbě těchto zařízení a řadí ho mezi své hlavní prio-
rity.

  

 Voda v krajině

Na rok 2023 máme připravené další akce pro mládež, na které se moc 
těšíme. 

Ing. Lukáš Hruška, LL.M., člen MS Benátky nad Jizerou

Hvězdárna
Prosincová obloha

Planeta Mars je pozorovatelná celou noc. Večer jsou vidět Jupiter se Sa-
turnem a koncem prosince se nízko nad jihozápadním obzorem obje-
vují Merkur a Venuše. Na Zemi nastane 21. prosince ve 22:48 SEČ zimní 
slunovrat, na Marsu pro změnu 26. prosince jarní rovnodennost (obojí 
z pohledu severní polokoule dané planety).

Před 50 lety jsme byli naposledy na Měsíci
Apollo 17 – naposledy na Měsíci. Zatím.

Dne 14. prosince necelých šest minut před půlnocí našeho času opustili 
dosud poslední lidé povrch Měsíce. Posádka Apolla 17 zanechala 

na Měsíci plaketu s následujícím vzkazem: 
Na tomto místě člověk dokončil svůj první výzkum Měsíce. 

Prosinec L. P. 1972
Nechť se mír, v jehož duchu jsme přišli, odráží v životě celého lidstva.

Málo se ví, že posádka Apolla 17 byla osmičlenná. Tvořili ji Eugene 
Cerman, Harrison Schmitt, Ronald Evans, Fe, Fi, Fo, Fum a Phooey. Po-
sledních pět jmen patří laboratorním myším druhu Perognathus lomgi-
membris, které cestovaly k Měsíci kvůli radiobiologickému experimen-
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tu. Měly implantovaná čidla radiace a cílem bylo zjistit, jaký vliv na jejich 
organismy bude mít kosmické záření.
Jména jim dala lidská část posádky Apolla 17, oficiálně měly myši jen 
identifikační kódy A3305, A3326, A3352, A3356 a A3400. Ron Evans tak 
na oběžné dráze okolo Měsíce nezůstal sám. Spolu s pěti myšmi drží 
dosud nepřekonaný rekord v délce pobytu na oběžné dráze okolo Mě-
síce – strávili tam bez 17 minut 148 hodin.
Eugene Cerman, astronaut s česko-slovenskými prapředky, který s se-
bou na  Měsíci měl i  československou vlajku (dnes ji najdeme u  Per-
kova dalekohledu observatoře v  Ondřejově), je dosud posledním 
pozemšťanem, který kdy stál na  Měsíci. Druhý výzkum Měsíce člově-
kem, chystaný už na toto desetiletí, bude mezinárodní, s účastí Evrop-
ské kosmické agentury, jejímž členem je Česká republika.

Zdroj: Benátecká hvězdárna

  Kopie plakety, která je umístěna na přistávací „noze“ lunárního modulu 
Challenger mise Apollo 17

Hasiči
Advent v Dražicích

Na sobotu 26. 11. 2022 připravil náš Sbor dobrovolných hasičů a Spo-
lek Občané Dražic, rozsvícení vánočního stromu na zahájení času ad-
ventního. Na rozsvícení přišli místní, ale i občané z jiných částí Benátek 
a okolí. Pro zahřátí byl připraven svařáček a teplý čaj. Děti i dospělí měli 
možnost si opéct buřty na otevřeném ohni. Poděkování patří všem, co 
se na přípravě a zajištění podíleli. Přeji všem hezký čas adventní, klidné 
svátky vánoční a hodně zdraví v roce 2023.

Starosta SDH Dražice Jaroslav Souček

 Dražičtí rozsvítili vánoční stromek 26. listopadu

Divadelní spolek Bazilišek
Vážení čtenáři Zpravodaje Benátek,

je to neuvěřitelné, ale opět se nám do ruky dostává poslední číslo zpra-
vodaje v tomto roce.
Dovolíme si lehce se ohlédnout za vším uplynulým.
S radostí můžeme konstatovat, že oproti dvěma uplynulým letům, kte-
ré byly vlivem kovidové situace hodně poznamenané, mohli jsme se 
s „prkny, co znamenají svět“, a tím i s divákem setkávat o poznání častěji.
V době odloučení jsme nezaháleli, a tím máme v zásobě širší spektrum 

divadelních počinů pro malého i velkého diváka. Pohádka „O třech prin-
ceznách a drakovi“, hry „Svoboda na zkoušku“, „Vrchol evoluce“, „Advent-
ní sen“, jsou počiny, které jste mohli zhlédnout nejen v naší Záložně, ale 
také v blízkém i vzdálenějším okolí Benátek.     
Spolu s  námi vydrželo tlak nelehké doby naštěstí i  mnoho jiných 
amatérských souborů, a ty nám přinášely radost a smích, každé první 
pondělí po  dobu školního roku, v  našich pravidelných Amatérských 
pondělcích. Jmenujme namátkou Divadýlko na dlani, Bakovské ochot-
níky, ochotníky z Nového Boru, ze Sobotky a mnoho jiných. My máme 
na oplátku tu čest a radost potěšit diváky právě zmiňovaných souborů.
Náš soubor je rozhodně těleso živé, tedy stále probíhá přirozená obno-
va členů, někteří kovaní se však drží zuby, nehty a zůstávají. 
Moc bychom si přáli, aby nám i do dalšího přicházejícího roku 2023 vy-
drželo nadšení a elán, které jsou nezbytnou hnací silou pro naši tvorbu, 
ale také, a to především, dlouholetá podpora všech diváků, která je ab-
solutně tou nejdůležitější a největší podporou, které se nám dostává... 
Váš smích je naší největší odměnou.
V novém roce se s vámi poprvé setkáme uvedením již odehrané veselo-
hry z našeho pera, pojednávající o zlomovém momentu ženy středního 
věku, a sice

v pondělí 16. 1. 2023 v 19:30 hodin
uvede Bazilišek benátský v KVC Záložna hru

„SVOBODA NA ZKOUŠKU“

Moc se na vás opět těšíme a pokusíme se udělat vše pro potěšení vašich 
srdcí a  rozesmátí vašich tváří. Krásný čas Adventu a Vánoc, vše dobré 
do nového roku 2023 vám přeje Bazilišek benátský.

Skautské středisko Povodeň
Drakiáda s Povodní

Za krásného nedělního odpoledne s datem 13. 11. jsme se sešli v hoj-
ném počtu na drakiádě u benátecké vodárny. Počasí nám letos přálo, 
a tak všichni přišli v dobré náladě a s krásnými draky. Účast byla velice 
hojná, více jak 50 lidí dorazilo, a proto jsme se mohli koukat na oblohu 
plnou draků. Každý si pak odnesl pamětní list a nějakou sladkost na ces-
tu. Všem děkujeme za účast a budeme se těšit zase příští rok.

Eskymo a Míra

 Drakiáda u vodárny, sešlo se nás hodně

Výprava do Terezína – jak si to užily Fialky
V  sobotu 19. 11. se skautky společně se světluškami vydaly na  výpravu 
do Terezína. Už od rána nám přálo počasí, takže jsme si po cestě, ve vlaku, 
zahráli různé hry, aby nám to rychleji uteklo. Když jsme dorazili do Tere-
zína, tak jsme šli všichni na oběd k babče a Lence, které nám uvařily tá-
borovou polévku a karbanátky s bramborovou kaší. Poté se světlušky šly 
podívat do muzea nostalgie a skautky šly na prohlídku do chodeb a poté 
měly možnost si prohlédnout zevnitř nové hasičské auto. Následně nás če-
kala společná svačina a přesun do hasičského muzea, kde jsme si mohli 
prohlídnout starší uniformy hasičů a jejich techniku. Na závěr jsme dostali 
možnost se svézt na hasičské čtyřkolce. Světlušky jely večer domů a skaut-
ky zde přespaly do druhého dne. Výpravu jsme si všichni moc užili a rádi 
jsme navštívili babču a těšíme se zase na další shledání.

Eskymo
Výprava do Terezína – jak si to užily Sojky

Navštívit naši táborovou babičku, to je milá povinnost, kterou jsme se 
snažily zrealizovat poslední dva roky, a  letos se to konečně podařilo. 
Dívčí oddíl (světlušky a skautky) se tak společně v sobotu 18. 11. 2022 
vypravil na cestu do Terezína, kde naše babička bydlí. 
Do Lysé nad Labem jsme jely autobusovou linkou, nutno podotknout, 
že jsme až na dvě místa zcela zaplnily autobus, pan řidič byl naší počet-
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nou skupinou opravdu překvapen. V Lysé jsme si čekání na vlak zkrátily 
pořádnou rozcvičkou, luštěním šifer, opakováním topografických zna-
ček a dalšími hrami. 
Do  Litoměřic jsme se dostaly krátce před 11. hodinou a  společně 
jsme se vydaly pěšky do Terezína, po  necelých 4 kilometrech jsme 
dorazily k  naší babi. Ta opět nezklamala a  připravila pro nás vyni-
kající oběd – polévku, kaši a  karbanátek. Po  obědě jsme se rozdě-
lily a světlušky se vypravily do muzea nostalgie. Muzeum je obrov-
ské, viděly jsme například staré žehličky, pračky, auta, fény, roboty 
a spoustu dalšího. Světlušky se navzájem mezi sebou utkaly v závo-
dě na historické autodráze. Na závěr návštěvy jsme nakoupily suve-
nýry, a navíc jsme obdržely sladkou odměnu, muzeum právě v tento 
den slavilo své 7leté výročí. 
Po  svačině od  naší babičky jsme se vydaly společně se skautkami 
do  hasičského muzea. Kamarád naší babči, Jirka, nás ještě povozil 
na čtyřkolce. Poté už se pro světlušky nachýlil výlet ke konci, skautky 
nás doprovodily na autobus a my jim na oplátku popřály klidnou noc 
v hasičské klubovně. 

Rosnička
Halloweenská schůzka

Halloweenská schůzka skautek a  světlušek byla obzvlášť strašidelná! 
Atmosféru hlavně naladily naše děsivé kostýmy. Společně jsme si daly 
straši-sváču a zahrály si lovení bonbónů a zdobily jsme kreslené dýně, 
ze kterých jsme pak vybíraly tu nejstrašidelnější. Schůzka se náramně 
povedla a těšíme se na další rok!

Eskymo

Městská knihovna
Tip na vánoční dárek

Nevíte si rady s  dár-
kem k  Vánocům? 
Čtou vaši blízcí rádi 
knihy? Obdarujte je 
poukazem do knihov-
ny!!!
Benátecká knihovna 
připravila pro veřej-
nost dárkové pou-
kazy na  přihlášení 
do  Městské knihov-
ny v  Benátkách nad 
Jizerou. Můžete tak 

zaregistrovat nového čtenáře nebo stávajícímu čtenáři jeho registra-
ci prodloužit o další rok. Tento dárkový poukaz obdržíte v  jakémkoliv 
oddělení knihovny. Cena poukazu odpovídá ročnímu zápisnému a re-
gistrace platí pro všechna oddělení knihovny.  Udělejte radost svým 
nejbližším a pozvěte je do knihovny! Budou v dobré společnosti krás-
ných knih, mohou využívat i další služby knihovny, a to vše v příjemném 
prostředí benátecké knihovny.

UPOZORNĚNÍ PRO ČTENÁŘE A NÁVŠTĚVNÍKY 
KNIHOVNY A INFOCENTRA

VE DNECH 23. 12. 2022 - 30. 12. 2022 
MĚSTSKÁ KNIHOVNA UZAVŘENA

S dětmi z mateřských škol o podzimu
Na  téma podzim jsme si povídali s  dětmi z  MŠ Brodce, MŠ Poupátko 
a MŠ Hastrmánek. Řekli jsme si, kdy toto období začíná, jaké plodiny do-
zrávají, jací ptáci nám odlétají do teplých krajin a kteří naopak přilétají. 
Představili jsme si zvyky a tradice, které se k podzimu váží. Se zájmem 
dětí se setkaly podzimní hádanky a  říkanky. Děti byly velmi šikovné 
a pohotově odpovídaly na otázky.  Odměnou pro ně byly podzimní po-
hádky.

 Děti z MŠ Poupátko v Městské knihovně 

Knižní novinky
Vážení čtenáři,
v prosinci jsme do rubriky Knižní novinky vybrali román „Byt nad Sei-
nou“ od kanadské autorky Kelly Bowen. Tato spisovatelka vystudovala 
veterinární lékařství a  dlouhá léta pracovala ve  vědeckém výzkumu. 
Poté úplně změnila obor a  začala se věnovat psaní historické fikce. 
Na kontě má zatím čtrnáct vydaných knih. S manželem a dvěma dětmi 
žije ve Winnipegu. „Byt nad Seinou“ je emotivní válečný příběh, který 
odkrývá rodinná tajemství a oběti. V roce 2017 zjišťuje Aurelia Leclairo-
vá, že po smrti své babičky zdědila byt v Paříži, o jehož existenci neměl 
nikdo z rodiny dosud ani tušení. Při první návštěvě bytu utrpí Aurelia 
šok, protože v potemnělém prostoru nebyl nikdo od roku 1943. Když 
odhrne závěsy a do všech místností se po velmi dlouhé době dostane 
denní světlo, vyděsí se ještě víc, všude kolem ní je luxusní historický 
nábytek, drahé koberce, obrovská sbírka cenných obrazů… Mladá žena 
nemůže pochopit, jak její skromná, tichá a zásadová babička, která pře-
ce Paříž nikdy ani nenavštívila, mohla vlastnit takové poklady. Nebo 
měla svá tajemství a před mnoha desetiletími žila úplně jiný život?
Z  nových knih ve  fondu Městské knihovny Benátky nad Jizerou dále 
uvádíme: „Kdo chce zabít císaře“ (Jan Bauer), „Lars mele maso“ (Daniel 
Gris), „Emilka“ Ivana Fajnorová, „Musím tě zradit“ (Ruta Sepetysová), 
„Drž se blízko“ (Harlan Coben) atd.
Vážení čtenáři, přejeme klidné prožití Adventu a krásné svátky vánoční.

MěK

Kruh přátel umění
Zimní a jarní koncerty Kruhu přátel umění

Zaplněný malý sál novobenátecké Záložny naslouchal 8. listopadu zá-
věrečnému podzimnímu koncertu sezony 2022–23, kde Guarneri trio 
Praha, Ivan Klánský, Čeněk Pavlík a Marek Jerie přednesli klavírní tria tří 
vídeňských skladatelů, Josepha Haydna, Ludwiga van Beethovena a Jo-
hannese Brahmse. Zatímco tento soubor u nás hraje často, na ostatních 
dvou koncertech se představili hudebníci prvně. Koncem září v chod-
bě musea na zámku v programu Arie antiche zpívala Markéta Cukrová 
za doprovodu harfistky Kateřiny Englichové barokní arie a v říjnu klaví-
ristka Slávka Vernerová nadchla skladbami Bedřicha Smetany, Antonína 
Dvořáka, Leoše Janáčka, Roberta Schumanna a Clauda Debussyho.
Zimní část sezony zahájí 24. ledna také klavírní trio. Tentokrát ovšem 
bude ve velkém sále Záložny znít jazz, neboť vedoucí postavou u klavíru 
bude Emil Viklický, jméno, jež jazzovým posluchačům netřeba předsta-
vovat, vždyť od vydání jeho desky V Holomóci (správně by ovšem mělo 
být V Holomócu) městě uplynulo už pětačtyřicet let. Pan hostinský slíbil 
občerstvení, bude obvyklá stolová úprava. K pravé jazzové atmosféře 
bude scházet jen cigaretový dým.
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ěstské knihovny, Jan Baxant

14. února uslyšíme již po druhé Sedláčkovo kvarteto ve skladbách čes-
kého romantického skladatele Wenzela Heinricha Veita, soudobého br-
něnského autora Martina Wiesnera a Antonína Dvořáka.
K  dalším koncertům přijedou umělci, jež se u  nás představí prvně. 
14.  března to bude již renomovaný klavírista, laureát mezinárodních 
soutěží, Marek Kozák. Programy tohoto i  následujících koncertů jsou 
v jednání.
11. dubna vystoupí houslista Jakub Junek, jehož na klavír doprovodí 
Veronika Böhmová.
9. května ve velkém sále uvítáme brandýský komorní orchestr Far mu-
sica s dirigentem Michaelem Housou.
Pouze u červnového koncertu souboru staré hudby Musica ornamenta-
ta vedeného kornetistou (hráčem na cink) Richardem Šedou na chodbě 
musea ještě není stanoven termín.

Lubomír Filipec

Rozhovor
Společnost Baxant ctí naši tradici řeznictví

Středa 12. března 2014 – datum, které asi našim čtenářům dnes již nic 
neřekne. Ten den společnost Baxant spol. s  r. o. otevřela v Benátkách 
nad Jizerou prodejnu Řeznictví s  teplým pultem, která je od  zaháje-
ní prodeje zákazníky uznávanou a  oblíbenou prodejnou. Od  té doby 
uplynulo téměř devět let, čas, kdy stojí zato se ohlédnout, zavzpomínat, 
hodnotit… Tenkrát to byl jednatel společnosti Baxant spol. s r. o. pan 
Jan Baxant, který naše čtenáře seznámil se společností, s provozem be-
nátecké prodejny… A pana Jana Baxanta jsme nyní požádali o ohléd-
nutí za uplynulými roky benátecké prodejny Řeznictví Baxant.
• Ve Zpravodaji Benátecka si čtenáři mohli v průběhu let přečíst občasné 
zprávy o Vašem sponzorování potřebných organizací i občanů, o zajíma-
vých nabídkách Vaší firmy. Dnes bychom si s Vámi rádi popovídali o tom, 
jaký byl čas od otevření  benátecké prodejny do dnešních dnů.  A na začá-
tek bych Vás požádala i o připomenutí Vašich začátků v oboru řeznictví. 
Vystudoval jsem v roce 1990 SPŠ - technologie masa.   Od té doby stá-
le dělám své řemeslo, které mě baví. Prošel jsem několika výrobnami 
na Moravě a nejzásadnější pro mě byl nástup do hypermarketu Globus 
jako vedoucí řeznictví, díky kterému jsem se musel v roce 1997 přestě-
hovat z Moravy do Benátek. Zde jsem nasbíral nejvíc zkušeností ohled-
ně obchodu. Bavil mě obchod a práce s lidmi. V roce 2001 jsem začal 
soukromě s vybranými řezníky bourat maso v různých masokombiná-
tech. Dnes zaměstnávám cca 95 řezníků v masokombinátech po celé 
republice, od kterých odebíráme pouze české maso a nějaké uzeniny 
do našich prodejen. A tak jsem rád, že jsem v roce 2014 mohl otevřít 
svoji první prodejnu.

• Občané z Benátek i okolí od začátku rádi nakupují ve Vaší prodejně. Vámi 
poskytované zboží i služby jsou pro ně zárukou kvality, mohou se na Vás 
spolehnout. A nejsou to jen Vaši zákazníci, kteří jsou s Vaší prodejnou spo-
kojeni. Vaše kvalitní práce je uznávána odborníky.
Před několika dny jsem přebíral ocenění Řeznicko-uzenářská prodejna 
roku 2022 za Středočeský kraj. Hodnotící komise je složena z odborné 
nezávislé poroty a hodnotí se např.: šíře sortimentu, úroveň prezentace 
zboží, hygiena prodeje, úroveň personálu a komunikace se zákazníky, 
zbožíznalství a další aspekty. Obhájili jsme loňské vítězství, což je velký 
úspěch. Velký dík patří všem zaměstnancům řeznictví nejen v  Benát-
kách, ale i v Mladé Boleslavi.
• Jak ovlivňuje současná ekonomická situace Vaši společnost, Vaše zákazní-
ky co do jejich počtu a co do množství nakupovaného zboží a služeb? Daří 
se Vám udržet přijatelné ceny? Jak vidíte budoucnost Řeznictví Baxant?
Současná ekonomická situace ovlivňuje nejen každou firmu, ale i kaž-
dého občana. My se snažíme udržet ceny a kvalitu co nejpřívětivěji pro 
zákazníky, abychom i jim pomohli, tak jako zákazníci pomáhají nám, že 

u nás nakupují zboží. Čím víc zboží prodáme, tím nižší ceny můžeme 
udržet a být levnější než konkurence. Maso máme a budeme mít vždy 
stále českého původu.  Jinak budoucnost, ta je vždy nejistá. Nikdy neví-
te, co bude zítra a proto užívejme každého dne.
• Na otázku „Jak se Vám v Benátkách nad Jizerou žije“ jste mimo jiné v roce 
2014 odpověděl, že Benátky nad Jizerou jsou pro Vás ideálním místem pro 
život. Vidíte to stejně i v roce 2022?
V  Benátkách se mi stále žije krásně s  celou rodinou. Žijí zde přívětiví 
a  hodní lidé, kteří si umí život užívat, a  proto je zde tolik kulturních 
a sportovních akcí. Díky zákazníkům, kteří u nás nakupují, mohu pod-
pořit i tyto akce, bez kterých by Benátky nebyly tak okouzlujícím mís-
tem k životu, jakým jsou.
Blahopřeji k  získání již druhého ocenění Řeznicko – uzenářská prodejna 
roku 2022 Středočeského kraje (první ocenění bylo za  rok 2021) a  děkuji 
za poskytnutí rozhovoru pro čtenáře Zpravodaje Benátecka.

emje

Dopisy

Rozloučení
Dne 19. listopadu 2022 nás opustila naše milovaná Marie, teta, 

švagrová a přítelkyně, 
paní  MUDr. M a r i e   Č e r n á.

Zarmoucená rodina.

V z p o m í n k a
Dne 23. listopadu 2019 nás opustil náš milovaný syn, 

bratr a strýc, 
pan  V á c l a v   K u n e š. 

Vzpomíná zarmoucená rodina.

V z p o m í n k a
Dne 6. 12. 2022 uplynul jeden rok, kdy nás navždy 

opustil náš milovaný manžel, tatínek, dědeček a bratr,
pan  M i l o s l a v   N a j m a n.

 S láskou vzpomíná manželka Vlaďka, děti Lenka  
a Radek, sestra Soňa a bratr Standa s rodinami.

V z p o m í n k a
Dne 15. 12. 2022 uplyne 10 let, kdy nás navždy opus-

tila naše milovaná maminka a babička, 
paní M a r i e   R ý d l o v á. 

S láskou vzpomíná dcera Vlaďka,  
vnoučata Lenka a Radek s rodinami.

V z p o m í n k a
Dne 22. prosinec uplyne 16 let, 
kdy nás navždy opustila dcera 

P a v l í n a   Š u b r t o v á.
S láskou vzpomíná maminka a sestra s rodinou  

a ostatní příbuzní.

V z p o m í n k a
Dne 25. prosince 2022 uplyne 5 let ode dne, kdy nás 

navždy opustil milovaný tatínek, dědeček a pradědeček, 
pan  J a r o s l a v  Z a j í č e k.

Kdo jste ho znali a měli rádi, věnujte mu spolu s námi 
tichou vzpomínku. S láskou vzpomíná celá rodina.

Rozloučení
Ve věku  84 let zemřela 8. 11. 2022 dlouholetá občanka  

našeho města
paní  A l e n a   V á ň o v á. 

Dcera Alena s rodinou.

Klasika na Mladoboleslavsku táhne.
Pokračování koncertního cyklu Rok na 4 doby okoření Laco Déczi
První ročník koncertního cyklu Rok na 4 doby je u konce. Ve druhé po-
lovině října ho završil večer na  zámku v  Kosmonosech, kde v  podání 
smyčcového kvarteta Alma Ansámbl za  doprovodu předního světo-
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vého hornisty Radka Baboráka a  uznávaného vrcholového klavírního 
virtuosa Miroslava Sekery zazněly tóny skladeb z  dílny Ludwiga van 
Beethovena, Roberta Schumanna nebo Antonína Dvořáka. Série čtyř 
koncertů konaných pod záštitou spolku 4ART, které prostřednictvím 
grantu Nové vize pro kulturu podpořil Nadační fond ŠKODA AUTO, 
vzbudila velký zájem nejen u  příznivců klasické hudby. První koncert 
druhého ročníku se konal už 7. prosince 2022.

Běh pro Domácí hospic Nablízku
V neděli 23. 10. se v Milovicích konal pátý ročník Běhu pro hospic. V ro-
dinné atmosféře se sešli sportovci a podporovatelé Domácího hospice 
Nablízku, z. ú. Akci podpořila i slavná jména jako kuchař Vladimír Palič-
ka. Běh pro hospic korunoval koncert kapely Laura a její tygři.
Na naši hospicovou činnost se nám podařilo vybrat přes 61 tisíc korun. 
Anežka Urbanová, PR manager junior, tisková mluvčí 

DZ Dražice jsou ve svém oboru 
nejdůvěryhodnější značkou roku 2022

Společnost DZ Dražice, největší český výrobce ohřívačů vody a akumulač-
ních nádrží s tržbami za loňský rok ve výši 2,3 mld. Kč, získala letos již dal-
ší ocenění: zlatou medaili v kategorii Kotle a bojlery 8. ročníku tuzemské 
ankety Důvěryhodné značky 2022, který zaštiťuje společnost ATOZ Marke-
ting Services. Vyhlášení vítězů, kteří vzešli z průzkumu agentury NielsenIQ 
mezi 4 tisíci českými respondenty, proběhlo 10. listopadu na slavnostním 
galavečeru v prostorách Autoklubu ČR v Praze. Zástupci DZ Dražice si le-
tos na podzim odnesli i další dvě ocenění: BIG SEE Product Design Awards 
2021 za design elektrických ohřívačů vody TO 5.1 a TO 10.1 a Český výrobek 
2022 za šroubovací elektrickou topnou jednotku TJ 6/4“ E.
Důvěryhodné značky jsou jedinou marketingovou anketou na českém 
trhu monitorující a hodnotící domácností značky, kterým čeští spotře-
bitelé nejvíce důvěřují. Právě souznění se značkou totiž podle zahra-
ničních i  tuzemských průzkumů hraje jednu z nejdůležitějších rolí při 
výběru jakéhokoli produktu nebo služby.

Marie Cimplová
Grantová výzva Sázíme budoucnost

Požádejte si až o 150 tisíc na jarní výsadbu stromů.
(Probíhá od listopadu 2022 do 16. ledna 2023.)

Díky grantové výzvě Sázíme budoucnost od  Nadace Partnerství může-
te získat až 150 tisíc korun na  jarní výsadbu stromů. Výzva se zaměřuje 
na  zlepšení životního prostředí v  obcích, městech a  jejich okolí. Nabízí 
pokrytí nákladů na výsadbu, péči o stromy, odborný dohled nebo finan-
ce na nezbytný materiál, nářadí či dopravu. O grant mohou žádat všechny 
subjekty, které prokáží vztah k místu realizace projektu, tedy i fyzické osoby. 
Příjem žádostí poběží do 16. ledna 2023 na nadacepartnerstvi.cz/granty.

Alena Poledňáková
Strom přání má pomoci Domovu Mladá v Milovicích

Splnit přání můžete i vy
Na  facebookové stránce facebook.com/map.orp.lysa vyberte dárek, 
kterým chcete udělat radost, jeho číslo napište buď přímo do komen-
táře či na e-mail zelenkova@dolni-pojizeri.cz. My poté označíme dané 
přání jako již splněné.
Když budete mít dárek koupený stačí ho jen odnést do městské knihov-
ny v Milovicích (nám. 30. června 508) nebo v Lysé nad Labem (Husovo 
nám. 23). Přinést ho můžete také přímo k nám do kanceláře (Českoslo-
venské armády 29, Lysá nad Labem).

Vánoční výstava
BRANDÝSKÉ VÁNOCE

Tiskneme, malujeme, barvíme
Zámek Brandýs nad Labem 26. 11. – 31. 12. 2022

Pondělí – pátek: 8:00 – 13:00 hodin pro školy; 13:00  - 17:30 hodin 
pro veřejnost. Sobota – neděle: 10:00 – 18:00 hodin pro veřejnost.

Pro školy je nutná rezervace předem. Vstupné: 70 Kč, studenti a děti 
40 Kč. Skupinové vstupné pro školy: 30 Kč. www: navystavu.cz

Řádková inzerce
•  Koupím LP gramofonové desky, i sbírku. Přijedu. Tel.: 721 442 860.
•  !!ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU!! Vyklízíme sklepy, byty, 

pozůstalosti, kanceláře atd. Sami si vše naložíme a odvezeme za ro-
zumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. TEL : 773 484 056.

SPOLEČENSKÁ NABÍDKA
 12. 12. 2022, 19:00 hodin, Setkání se skřít-

kem Notíčkem pro MŠ a ZŠ. Místo konání: KVC 
Záložna - velký sál. Organizátor: ZUŠ J. A. Bendy.

 13. 12. 2022, 17:30 hodin, Výstava dět-
ských prací a Vánoční zpívání. Místo koná-
ní: kostel sv. Máří Magdalény. Organizátor: ZŠ 
Husovo náměstí.

 13. 12. 2022, 19:00 hodin, nová česká po-
hádka Největší dar. Český film. Místo konání: 
velký sál KVC Záložna. Organizátor: Kino na koleč-
kách. Vstupné: 130 Kč. Děti do 12 let v doprovodu 
rodičů. Kino otevřeno hodinu před promítáním.

 15. 12. 2022, 19:00 hodin, Česká mše 
vánoční. Místo konání: KVC Záložna - velký 
sál. Organizátor: ZUŠ J. A. Bendy.

 17. 12. 2022, 17:00 hodin,  Autorské 

čtení - Oldřich Pařízek: „Chytej!“ Místo ko-
nání: KVC Záložna - malý sál. Organizátor: 
město Benátky nad Jizerou.

 17. 12. 2022, 19:00 hodin,  Advent-
ní koncert - Bělská farní schola. Adventní 
písně od  16. stol. po  současnost, varhanní 
improvizace, adventní evangelium. Místo ko-
nání: Kostel Nanebevzetí Panny Marie (Staré 
Benátky). Organizátor: Římskokatolická far-
nost Benátky nad Jizerou.

 23. 12. 2022, 14:00 - 16:00 hodin, 
Betlémské světlo. Místo konání: náměstí 
Na  Burse. Skauti a  skautky budou tradičně 
rozdávat betlémské světlo u vánočního stro-
mu Na Burse. Organizátor: Český skaut, Stře-
disko Povodeň Benátky nad Jizerou.

 25. 12. 2022, 14:00 hodin, Zpívání vá-
nočních koled. Místo konání: Kostel sv. Máří 
Magdalény. Organizátor: Římskokatolická far-
nost Benátky nad Jizerou.

 1. 1. 2023, 19:00 hodin, Novoroční oh-
ňostroj 2023. Místo konání: Zámecké nádvo-
ří. Organizátor: město Benátky nad Jizerou.

 16. 1. 2023, 19:30 hodin, divadelní 
hra SVOBODA NA ZKOUŠKU. Místo koná-
ní: KVC Záložna – velký sál. Organizátor: DS 
Bazilišek.

 4. 2. 2023, 20:00 hodin, Ples města 
2023. Místo konání: KVC Záložna - velký sál. 
Organizátor: město Benátky nad Jizerou. 
Předprodej vstupenek od  12. 12. v  Městské 
knihovně. Cena vstupenky: 200 Kč.
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Váš autorizovaný prodejce vozů ŠKODA:

ilustrační fotografie

Využijte poslední možnost pořídit si vůz ŠKODA FABIA COMBI Tour na operativní leasing za 5 990 Kč měsíčně 
s DPH včetně předplaceného servisu a sady zimních kol zdarma. Počet vozů je omezen, a proto včas navštivte
 naši autorizovanou prodejnu nebo nás kontaktujte online či telefonicky.

Kombinovaná spotřeba a emise CO
2
 vozu: ŠKODA FABIA COMBI Tour: 5,3–6,0 l/100 km, 119,7–136,6 g/km

ŠKODA

FABIA
COMBI

Vzorový příklad operativního leasingu na vůz „ŠKODA FABIA Combi“ v ceně „390 000“ Kč. Doba pronájmu 48 měsíců a nájezd 15 000 km ročně. Uvedená pravidelná měsíční splátka 5 990 Kč s DPH.
 Splátka obsahuje záruční a pozáruční servis a kompletní zimní kola včetně přezutí po celou dobu pronájmu vozidla, dále obsahuje povinné ručení a havarijní pojištění s 10% spoluúčastí, pojištění vnějších skel do limitu 
10 000 Kč. Tato indikativní nabídka není nabídkou ve smyslu § 1732 zákona č. 89/2012 Sb., občanského zákoníku, a jejím přijetím nevzniká mezi společností ŠkoFIN s.r.o., a druhou stranou závazkový vztah.
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Přidejte se k nám! Hledáme vhodné kandidáty/ky na pozice:

Elektrikář/ka

Požadujeme:

SŠ nebo vyučení v elektrotechnickém oboru + Vhodné 

i pro absolventy + Vyhláška 50/1978 Sb. §5 + ŘP sk. B

Nabízíme:

Náborový příspěvek + Pololetní prémie + 5 týdnů dovolené 

+ Příspěvek na penzijní/životní pojištění + Stravenky + 

Příspěvek na kartu eBenefi t + Odměny při životních/

pracovních výročích + Zázemí stabilní společnosti

Provozní zámečník/ce (údržbář/ka)

Požadujeme:

Vyučení v oboru zámečník + Ochotu pracovat 
v nepřetržitém provozu + Praxe v oboru vítána + Aktivní 
přístup + Ochotu učit se novým věcem + Proaktivní přístup, 
pečlivost, důslednost, zodpovědnost za výsledek

Nabízíme:

Náborový příspěvek + Pololetní prémie + 5 týdnů dovolené 
+ Příspěvek na penzijní/životní pojištění + Stravenky + 
Příspěvek na kartu eBenefi t + Odměny při životních/
pracovních výročích + Zázemí stabilní společnosti

CARBORUNDUM ELECTRITE a. s. | Tovární 363 | Benátky nad Jizerou 294 71
Telefon: +420 326 766 111 | Fax: 326 766 107 | info@carborundum.cz | www.carborundum.cz

Kontaktní osoba: Veronika Hájková
Telefon: +420 326 766 454 | Mobil: +420 731 496 588 | E-mail: Veronika.Hajkova@tyrolit.com

TYROLIT patří mezi přední světové výrobce kompozitních brusných, rozbrušovacích, řezných, vrtacích 
a orovnávacích nástrojů a strojů pro stavební průmysl. Tato rodinná společnost, která byla založena 
v roce 1919 a je členem skupiny Swarovski, sídlí ve městě Schwaz v rakouském Tyrolsku.
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Kompletní
sortiment pro

  psy
  kočky
  akvaristy
  teraristy
  drobné hlodavce
  ptactvo 

Dále pro rybáře krmné směsi, 
drobná bižuterie a různé druhy 
návnad včetně živých.

Z našeho vlastního
chovu nabízíme

   drobné hlodavce
Hole, myš, potkan, křeček, 
morče, zakrslý králík a jiné.

   krmný hmyz
Cvrček, saranče, šváb, červ 
moučný, zophobas a jiné.

   okrasné ptactvo
Andulka, korela, kakarik, 
rozela a jiné.

   drobná terarijní
zvířata

Dle konkrétního druhu a líhnutí.

KRMIVA A CHOVATELSKÉ POTŘEBY

Pražská 45/60, Benátky n. Jiz. (vedle knihovny)

Provozní doba po - pá od 8 - 17, so 8 - 12 hodin
Tel.: 776 829 102, krmiva.bnj@seznam.cz

O dostupnosti konkrétního živého sortimentu se informujte.

Civilní bezpečnostní služba
přijme do pracovního poměru

studenty • osoby se ZPS • starobní důchodce

na pozici

PRACOVNÍK OSTRAHY A RECEPCE
Výhodné mzdové podmínky.

Náborový příspěvek pro osoby ZTP
ve výši 5 000 Kč.

Bližší informace na tel: 608 313 199, 732 408 337.

OAUT-C11162293-Nabor-IV-93x134-Sklad-Elektro-Zpravodaj-Benatecka-v2mv.indd   1 22.11.2021   11:21

Klidné Vánoce a mnoho štěs�  v novém roce přeje 
Vaše spolehlivá � skárna v Benátkách nad Jizerou

Benátky nad Jizerou, Raabova 108
tel. 775 279 450
www.winter.cz

prospekty • plakáty • brožury • katalogy • časopisy • vizitky • letáky • knihy
a vše co se tiskne na papír
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H O K E J
„A“ mužstvo

S potěšením musíme konstatovat, že od minulého vydání zpravodaje 
šla hra benáteckého mužstva jednoznačně nahoru a dostavily se také 
výsledky. Když připočteme vybojovaný bod s  kvalitním týmem Ústí 
v domácím prostředí, bodovalo áčko pětkrát v řadě – čtyřikrát po sobě 
na venkovním kluzišti zvítězilo a tato série byla ukončena až těsnou po-
rážkou v Písku 1 : 2. Poté přišly dva domácí duely a v nich naši borci po-
těšili fanoušky dvěma vysokými výhrami. Jablonec odjel s šesti a Most 
dokonce s devíti inkasovanými brankami. Získané body naše áčko ka-
tapultovalo do klidnějších vod tabulky, v současné chvíli je to umístění 
v přesné polovině mančaftů hrajících západní skupinu druhé ligy.  
V sobotu 3. 12. v zápase s Chomutovem proběhla každoroční prezen-
tace mládežnických týmů. O  první přestávce se na  ledě představily 
nejmenší naděje z  přípravky. O  druhé pauze pak proběhla tombola 
v házení puků na střed hřiště o věcné ceny věnované partnery utkání 
Autokomplex Menčík, Baxant řeznictví a klubem HC Benátky. Akce se 
povedla, na utkání byly přítomny více jak čtyři stovky fanoušků.  „A“ tým 
však po boji, bohužel, padl výsledkem 3 : 5.
Cílem pro další období je samozřejmě vyhrávat zejména v  domácím 
prostředí a  zároveň postupné zapracování vlastních odchovanců z  řad 
mladých hráčů do sestavy „A“ mužstva. Daří se to už například v případu 
Pavla Hejňáka, který nastřílel už čtyři branky. Stejný počet asistencí má 
další z mladíků, kteří s hokejovými krůčky začínali u Jizery – Jakub Hruška, 
ten střídavě nastupuje z extraligové juniorky Boleslavi a sbírá zkušenosti 
mezi dospělými. V  týmu se tak učí od  zkušenějších borců, z  nichž celá 
řada má k benáteckému hokeji vztah, neboť zde za Benátky hráli v minu-
losti v mládežnických kategoriích nebo pak později v kádru mužů.

Přehled výsledků 2. hokejové ligy sk. západ

HC Stadion Cheb - HC Benátky 1 : 2 Šíma, Bříška
HC Stadion Vrchlabí - HC Benátky 1 : 2 Zumr, Šafránek
SHC Klatovy - HC Benátky  3 : 4 Bříška 2, Hrouda, Hejňák

HC Wikov Hronov - HC Benátky  3 : 8 Jankovský 2, Král 2, Hejňák, Šafránek, Zumr, 
Bříška

IHC Králové Písek – HC Benátky 2 : 1 Zumr
HC Benátky – HC Vlci Jablonec n. N. 6 : 2 Šafránek 3, Zumr, L. Tondr, Jankovský

HC Benátky – Mostečtí Lvi 9 : 4 Zumr 2, Bříška 2, Šafránek, M. Tondr, 
Jankovský, Hejňák, Král

HC Letci Letňany - HC Benátky 1 : 2 sn Bříška 2
HC Benátky – Piráti Chomutov 3 : 5 L. Tondr, Šafránek, Král

Rozpis domácích utkání „A“ mužstva 
před vydáním dalšího čísla zpravodaje:

24. kolo – sobota 10. 12. 2022, 15:00 hodin, 
 HC Benátky nad Jizerou – HC Baník Příbram
25. kolo – středa 14. 12. 2022, 18:00 hodin, 
 HC Benátky nad Jizerou – TJ HC Řisuty
27. kolo – středa 21. 12. 2022, 18:00 hodin,  
 HC Benátky nad Jizerou – HC Tábor
29. kolo – sobota 7. 1. 2023, 15:00 hodin,  
 HC Benátky nad Jizerou – HC Stadion Cheb

„B“ tým + mládež

„B“ tým
HC Junior Mělník - HC Benátky 4 : 0
HC Benátky  - HC Hvězda Praha 2 : 3 Dvořák, Uřidil
HK Lev Slaný – HC Benátky 5 : 3 Karli, Najč, Šíma
HC Benátky – SK Černošice 3 : 13 Peca, Hejňák, Karli
HK Čáslav – HC Benátky 8 : 2 Kulvejt, Uřidil
HC Benátky – HK Kralupy n. V. 4 : 3 sn Hejňák 2, Dlabola, náj. Hošek

Junioři
HC Benátky – TJ HC Jablonec n. N. 2 : 3 sn Peca, Kusý

SK Sršni Kutná Hora  - HC Benátky  0 : 8 Husák 3, Müller, Kredba, Příhoda, Vorel, 
Stach

HC Benátky – SC Kolín 2 : 3 Peca 2
HC Česká Lípa - HC Benátky  5 : 2 Moyseyev, Kredba
HC Benátky – HC Poděbrady 4 : 2 Husák, Kredba, Kusý, Němeček

HC Benátky – HC Letci Letňany 6 : 5 sn Husák 2, Němeček 2, Kusý, náj. Vorel
HC Benátky – HC Poděbrady 5 : 2 Husák, Kusý, Hofman, Goc, Vorel
HC Rytíři Vlašim – HC Benátky 5 : 9 Šícha 4, Vorel 2, Němeček, Müller, Husák

Dorost
HC Benátky  - TJ HC Jablonec n. N. „B“ 4 : 2 Goc 2, Douša, Bohdal

HC Frýdlant - HC Benátky  2 : 23 Daněk 7, Goc 5, Salač 3, Dostál 2, Douša 2, 
Ševčenko, Eysselt, Votoupal, Treml

HC Benátky  - HC Česká Lípa  4 : 3 Daněk 2, Douša, Salač

HC Turnov 1931 – HC Benátky 0 : 17 Douša 5, Daněk 3, Včeliš 3, Dvorský 2, 
Ševčenko 2, Dostál, Novák

HC Benátky – TJ HC Jablonec n. N. 0 : 5
HC Buldoci Neratovice – HC Benátky 9 : 3 Salač, Včeliš, Douša
HC Benátky – HC Lev Benešov 6 : 4 Douša 3, Salač, Votoupal, Dostál
Slavoj Velké Popovice – HC Benátky 5 : 2 Dvorský, Novák
HC Benátky – SK Černošice 3 : 2 Daněk, Douša, Goc

9. třída
HC Benátky – HC Poděbrady 2 : 3 Ševčenko, Bezucha
HC Benátky – HC Lomnice n. P. 3 : 4 Geier, Francán, Chvojka
HK Lev Slaný - HC Benátky 2 : 3 Chvojka 2, Bezucha

HC Lomnice n. P. - HC Benátky 5 : 6 Francán, Dvorský, Chvojka, Ševčenko, 
Konopka, Bezucha

HC Prac. zálohy Kladno – HC Benátky 9 : 2 Vaňousek, Francán
SC Kolín – HC Benátky 2 : 1 Dvorský
HC Letci Letňany – HC Benátky 6 : 1 Ševčenko
HC Benátky – HC Buldoci Neratovice 2 : 3 Dvorský, Francán
HC Poděbrady – HC Benátky 0 : 5 Dvorský 5

Starší žáci
HC Buldoci Neratovice - HC Benátky 7 : 6 Příhoda 2, Pokorný 2, Weiss, Mazancová
HC Benátky – HK Lev Slaný 7 : 5 Goc 4, Čeleda, Baja, Příhoda
HC Benátky – SC Kolín 6 : 8 Mazancová 2, Goc, Příhoda, Baja, Silaštík
HC Benátky – HC Letci Letňany 2 : 5 Baja, Bárta
HK Lev Slaný – HC Benátky 10 : 9 Příhoda 3, Pokorný 2, Baja 2, Datel, Blecha 

Mladší žáci

HK Čáslav - HC Benátky 6 : 13 Bartoň 4, Jindra 3, Kratochvíl 2, Elner 2, 
Baja, Tomášek

HC Benátky – HC Com-Sys Říčany 8 : 8 Jindra 2, Bartoň 2, Opršal, Koťátko, Krato-
chvíl, Danda

HC Poděbrady - HC Benátky 9 : 7 Jindra 2, Danda 2, Koťátko, Baja, Bartoň

HC Benátky – SC Kolín 15 : 3 Bartoň 4, Jindra 3, Danda 2, Tomášek, 
Kratochvíl, Baja, Koťátko, Elner, Hamouz

HC Benátky – HC Lev Benešov 17 : 1 Tomášek 4, Bartoň 3, Jindra 3, Kratochvíl 2, 
Lejsek 2, Kočí, Elner, Kysela

Akce Pojď hrát hokej
V sobotu 26. listopadu v dopoledních hodinách pořádal klub HC Benátky nad 
Jizerou ve spolupráci s Českým svazem hokeje náborovou akci „Pojď hrát ho-
kej“, která každoročně probíhá napříč hokejovými stadiony v celé republice. 
A akce to byla tradičně velmi povedená! Zúčastnili se jí jako v minulosti nejen 
úplní nováčci (dorazilo 20 dětí!), ale i děti, které začaly hrát již v minulosti. „Děti 
byly rozděleny do skupin a na šesti stanovištích si vyzkoušely různé hokejové 
dovednosti jako například minihokej jako takový, hru na honěnou, překážko-
vou dráhu, střelbu na brankáře áčka nebo závod „Formule 1“ ve slalomu, který 
je velmi bavil,“ objasnil šéftrenér nejmladších kategorií klubu Václav Haspeklo 
a dodal: „Ty děti nejmenší dostaly hrazdičky, aby měly oporu ve svých prvních 
krůčcích na bruslích.“ V jednom okamžiku se na ledě prohánělo kolem čtyřiceti 
dětí. „Na úplný závěr jsme mezi malé bruslaře vypustili nafouknuté balónky. 
Moc dlouho nafouknuté nevydržely,“ s úsměvem řekl Haspeklo.
V úplném závěru akce se všichni společně vyfotografovali, i když někteří 
unavení již foto ani neabsolvovali. Na akci se podílelo osm trenérů, deset 
pomocníků z řad našich juniorů a dorostenců. Každý nový účastník si od-
nesl hodně dárků od hokejového klubu HC Benátky n. J. a Českého svazu 
ledního hokeje. „Pro rodiče jsme uspořádali přednášku, kde se dozvěděli, 
kdy se trénuje, co budou do budoucna děti potřebovat, za jakých finanč-
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ních podmínek se dá hokej v Benátkách hrát, jaké jsou kategorie a jaké 
soutěže se v  Benátkách hrají,“ vypočítal závěrem Václav Haspeklo, jenž 
má v klubu na starosti kategorie od mladších žáků po ty úplně nejmenší.

 Snímek z průběhu náborové akce „Pojď hrát hokej“

Memoriál Bohumila Bartoně a Memoriál Tomáše Hraběte 
V  období vánočních svátků budou na  zimním stadionu v  Benátkách 
uspořádány dva tradiční mládežnické turnaje, které už devět let pravi-
delně patří do kalendáře hokejové sezony. V minulém roce byly turnaje 
poprvé vloženy právě na přelom roku a v roce letošním se na to navazu-
je. Jako první se bude hrát v pátek 23. prosince, a to v kategorii mladších 
žáků U12 ročníků narození 2011 a 2012. O pohár bude bojovat pětice 
týmů – HC Hvězda Praha, HC Slavia Praha, BK Mladá Boleslav, HC Ener-
gie Karlovy Vary a pořádající HC Benátky nad Jizerou.
O pět dní později se bude konat druhý, rovněž tradiční turnaj ročníku 
narození 2013 a mladších – Memoriál Tomáše Hraběte. V něm se o pr-
venství popere rovněž pětice týmů – HC Turnov, HC Tábor, IHC Písek, 
HC Dynamo Pardubice a samozřejmě domácí HC Benátky nad Jizerou. 
Nezapomeňte si proto tyto termíny zaznamenat do  svých kalendářů 
a ve vánočním čase přijďte podpořit naše mládežníky!

Tomáš Nejedlo

K O P A N Á
Listopadové výsledky A mužstva

14. kolo, 6. 11. 2022 
SK Benátky nad Jizerou – FK Brandýs nad Labem 2 : 0 (1 : 0)

Branky : 7. Komma, 85. Bodlák
Poslední zápas v podzimní části sezony před svými fanoušky sehráli bená-
tečtí fotbalisté proti poslednímu Brandýsu nad Labem. Brzy se ujali vedení, 
pojišťující branku se jim ale dlouho nepodařilo vstřelit. Hosté byli v útoku 
prakticky neškodní a  pouze jednou střelou ohrozili zkušeného brankáře 
Straku v benátecké bráně. Pojistku přidal až pět minut před koncem střída-
jící Bodlák. „Byl to zápas dvou odlišných poločasů, v tom prvním jsme byli 
lepším týmem,“ řekl domácí trenér Tomáš Staněk. „Naše situace v týdnu ne-
byla jednoduchá. Trénovali jsme v devíti, potažmo v deseti lidech. Z tohoto 
úhlu pohledu jsou tři body strašně cenné. Zápas nenabídl příliš fotbalové 
krásy, to se ale někdy nedá nic dělat,“ oddechl si po zápase benátecký trenér.

15. kolo, 12. 11. 2022 
MFK Trutnov – SK Benátky nad Jizerou 1 : 2 (0 : 2)

Branky : 45+1. Čechovič – 27. Vobořil, 29. Bodlák (pen.)
Za povedenou podzimní částí udělali benátečtí fotbalisté vítěznou tečku. 
Na hřišti nebezpečného Trutnova se dvěma slepenými zásahy, jež dělily jen 

dvě minuty, dostali do dvoubrankového vedení. V nastaveném čase první 
půle je ale zmrazil gólem do šatny Čechovič. I když si domácí tým ve druhé 
půli vypracoval optický tlak a i několik šancí, dobrá hra hostů, podpořená 
kvalitním výkonem brankáře Dědka, přinesla ovoce a Benátky si tak upev-
nily postavení na bronzové příčce. „Získali jsme strašně moc cenné tři body, 
za něž jsem hrozně rád,“ usmíval se po zápase benátecký hlavní trenér To-
máš Staněk. „Naši kluci dnes příkladně bojovali, naběhali strašně moc kilo-
metrů,“ smekl pomyslný klobouk šéf hostující střídačky.
Po podzimní části sezony skončilo benátecké áčko na 3. místě. 

Listopadové výsledky B mužstva
1. kolo, 6. 11. 2022 

SK Viktoria Všestudy – SK Benátky nad Jizerou „B“ 5 : 2 (5 : 1)
Branky Benátek: Tott, Bažo

2. kolo, 11. 11. 2022 
SK Benátky nad Jizerou „B“ – SK Kosmonosy „B“ 1 : 2 (1 : 1)

Branka Benátek: Tott
Po podzimní části sezony skončil benátecký B tým na 4. příčce. 

Doufám, že se naše fanouškovská základna ještě zvedne, 
říká šéf benáteckého fanklubu Vlastimil Vorasický

Zápasy benáteckého A mužstva provází několik let parádní atmosféra, 
o niž se stará zdejší kotel. To vše pod taktovkou šéfa místního fanklubu 
Vlastimila Vorasického mladšího. Hlasivky těchto fanoušků ženou bená-
tecké hráče za důležitými divizními body a jsou nedílnou součástí vět-
šiny klání tohoto klubu. Podobný kotel může zdejšímu klubu leckterý 
divizní klub jen závidět.

 Vlastimil Vorasický v modrém dresu a čepici

• Když se vrátíš úplně na začátek, kdy jste vlastně vůbec začali fandit bená-
teckému fotbalu a co za tím stálo? 
Můj otec dělal u benáteckého fotbalu kustoda. Nalákal několik kluků, 
včetně mého synovce, který do  té doby chodíval spíše na  hokej, aby 
přišli fandit. Takto jsem se dostal se svými kamarády k fotbalu. 
• Jak moc těžké bylo sehnat kluky, aby pravidelně chodili na co největší po-
čet zápasů?
Nebylo to tak těžké. Zasloužil se o to můj synovec Dan Novotný i kluci, kteří 
do té doby fandili jen na hokej. Díky tomu byli mezi námi Patrik Brodský 
nebo Jirka Vyprachtický. To bylo to gró. Poté jsem do toho vstoupil já i spon-
zorsky. Na rozdíl od kluků jsem spíše fotbalový. Jak jsem již řekl, kluci chodili 
i na hokej a chtěli si vyplnit i zbývající čas roku po hokejové sezoně. Něco 
podobného nyní nastává. Skončila podzimní fotbalová část a my z fotba-
lu nyní budeme chodit pomáhat ve fandění klukům na hokej. Po nějakém 
období, kdy se na hokeji prakticky nefandilo, se nyní kotelníci vrací zpát-
ky. Když se dostanu znovu k fotbalu, máme tu bandu, která čítá asi čtrnáct 
nebo patnáct kmenových fanoušků, kteří pravidelně chodí. Myslím si, že 
na jaře může být počet i vyšší. Registrujeme nějaké mladé fanoušky, které 
to začíná bavit, a já doufám, že se naše fanouškovská základna ještě zvedne. 
• Není to jen o fandění. Museli jste si sehnat také nějakou výbavu, například 
bubny. Je těžké si obstarat tyto věci, díky kterým má fandění určitě ještě 
vyšší úroveň?
Opatřit si tyto věci nebylo až tak těžké, tohle všechno totiž platím já. 
Dal jsem na to peníze, kluci si vymysleli, co chtějí, a já si zařídil zbytek. 
• Fandit jste začínali ještě v třetiligové éře. Byla pro vás, jako pro fanoušky, 
třetí liga lepší než divize?
Pro nás je stoprocentně lepší divize. Vyhráváme, střílíme branky. V ČFL 
bylo vše takové utrápené, každý bod byl vymodlený. Řekl bych, že naši 
fotbalisti do toho dávali hodně, ale ve třetí lize je obrovská konkurence. 
Myslím si, že divize je pro Benátky, pro fanoušky i pro mě, jako pro spon-
zora, úplně super. Jsou tu ale tací, kteří by chtěli hrát výše. 
• Vzpomeneš si na nějaký památný výjezd, kde se vám líbilo?
Památných výjezdů je spousta. Bezvadná byla třeba cesta do Písku. Bylo by 
skvělé, kdybychom ještě něco takového zažili. Hrozně rád také vzpomínám 
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na Štěchovice. Byli tam suproví fandové i vedení klubu. Dostali 
jsme od nich doživotní permanentky. Řekl bych, že dokud tam 
budou ve vedení stejní lidé, hrozně rádi nás tam uvidí.
• Pojďme k tobě osobně, jak moc těžké je dát dohromady tako-
vou partu, vše zajistit a finančně to pokrýt?
Co si budeme povídat, je to hrozně těžké. Časově je to straš-
ně náročné. Na  domácí zápasy je to pochopitelně jednodušší, 
na venkovní utkání je to horší. Musíme zjistit, kdy jede autobus 
a spoustu dalších věcí. Všechno to vedu a všichni vědí, že nemám 
internet. Pro mě je to složité, musím stále komunikovat s před-
sedou Markem Maříkem. Řekl bych, že letošní podzim je od ve-
dení takový trochu odfláknutý. Vždycky jsem na  celou sezonu 
dostával rozpis, kde bylo napsáno, kdy se hraje doma, kdy venku, 
v kolik je odjezd autobusu. Letos nebylo nic, nedostávali jsme ani 
zápis o utkání. Všichni nám říkají, že si každého hráče musíme pa-
matovat. Přijdou ale noví kluci a v tu chvíli, když je člověk zažraný 
do fandění a někdo dá gól, těžko se vzpomíná na jméno. Někdy 
to tu trošku spí. Problém je i to, že někdy na venkovní zápas neje-
de autobus a my tak musíme jet auty. Naši kotelníci jsou všechno 
obyčejní kluci, kteří se také umí napít, když mají víkend, volno 
a fotbal. Těžko se pak shání řidič. Kluci nemají takovou výhodu, 
jako mám já. Mám svoji firmu a než bych odváděl prachy státu, 
nasypu je do fotbalu. Tohle je pro nás zábava. Někdy musím vzít 
svá tři auta, abychom se na venkovní zápas mohli podívat. 
• Tvá podpora tedy stojí jistě nemalý peníz…
Myslím si, že to není nic tajného. Nás, fanoušky, tato podzimní část stá-
la dvaasedmdesát tisíc korun. Počítám do  toho benzín, pití, vstupné, 
choreo a tak dále. Jsou to nemalé peníze. Mrzí mě, že někteří hráči, když 
jsou vyvoláváni, ani nepoděkují, nebo nezvednou ruku. Jedná se o jed-
notlivce, o to víc nás to mrzí. Fandíme tady roky, když například střídají 
a my je vyvoláváme, mohli by nám poděkovat. Chápu, že jsou třeba na-
štvaní, ale mělo by to k tomu patřit. 
• Zavzpomínal jsi na pěkné výjezdy za benáteckým klubem. Je nějaké měs-
to, kde se ti vůbec nelíbilo?
Nejhorší výjezdy jsou do Trutnova. Jsou tam strašně špatní fanoušci. 
Zaprvé to jsou hokejoví fandové, kteří se chodí vybít na  fotbal, navíc 
jsou to slávisti. Nestydím se za to, že jsem Sparťan. Od narození fandím 
Spartě, a  když jedu někam na  fotbal, vždycky mám kšiltovku Sparty. 
S nikým se nechci hádat, protože každý někomu fandí. V Trutnově jsou 
ale opravdu hlupáci. 
• Po podzimní části sezony se benátečtí fotbalisté nachází na třetím místě. 
Panuje s tímto umístěním u fanoušků spokojenost?
Myslím si, že je to úžasné umístění. Pochopitelně by ale bylo lepší, kdy-
bychom byli druzí. Řekl bych, že na  to máme. Hrozně nás mrzí ztráty 
bodů po remízách z domácího prostředí. Kluci měli zabrat, jako tomu 
bylo v jiných těžších zápasech. Když budu mluvit za fanoušky, dvě remí-
zy byly úplně zbytečné. Myslím si, že máme na víc. 
• Určitě máte v kotli nějakého oblíbeného hráče. Kdo jím u vás je?
Můžu mluvit za kluky, když řeknu, že máme hrozně rádi Stráču (Radim 
Straka), Borovici (Martin Borovička) nebo Bóču (Jan Boček). Tito hráči 
jsou tu už dlouho a je to takový základ mužstva. Úžasný je ale i Máca 
(Milan Macek). Nikdy jsem s ním nepil, ale chtěl bych to zkusit (smích). 
To by bylo super, ale jeho táta je proti tomu, prý je pak totiž zvíře. Jme-
novat můžu i Honzu Knoblocha, a tak bych mohl pokračovat i dál. Dou-
fám, že ti kluci, kteří tu hrají nebo i hráli, odnesli si od nás od fanoušků 
to, co jinde nezažili. Snažíme se do toho dávat úplně vše! Samozřejmě, 
že to někdy je horší. Když máme pocit, že do toho naši hráči nedají tolik, 
na co mají, je hrozně těžké tlačit kluky do fandění. 
• Jak vycházíte s realizačním týmem nebo vedením klubu?
Kromě jednoho pana trenéra, který tu už není, jsou všichni bezvadní. 
Onoho trenéra nechci jmenovat, ale ten nás strašně naštval. Diktoval si, 
že nebudeme jezdit na výjezdy s hráči autobusem. Pozval si mě na ko-
bereček, že takhle to nepůjde. Zamrzelo nás to. Každý asi ví, o koho se 
jedná. Hlavně na začátku to bylo s tímto panem trenérem strašně těžké. 
Řeknu jen, že byl z Poděbrad a trénoval tu i se svým synem. Vůči nám to 
bylo ošklivé. Zaplaťpánbůh, že jsme se ho zbavili. 
• Čeká nás jaro, je nějaká destinace, kam se už nyní těšíte?
Těšíme se na každý výjezd, který můžeme uskutečnit. Všichni jsme pra-
cující. Teoreticky bych mohl, kam bych chtěl. Tím, že všechno platím, 
pracuji i  o  víkendu a  hlavně časově je to náročné. Máme tolerantní 
ženy, kterým se to ale určitě trochu nelíbí. Zejména té mojí se nelíbí, 
že do toho sypu tolik peněz. Máme dva kluky, ten mladší je z fotbalu 
úplně unešený. Starší by chtěl spíše chytat, ale v bráně je těžké se pro-
sadit, tak nyní trošku stagnuje. Má ale rád fandění, a tak v kotli bubnuje. 
O mladším nechci říkat, že z něho bude Ronaldo, ale přál bych si, aby 
hrál za Benátky a vyzdvihl je za pár let třeba někam výše.  

Ondřej Nejedlo

V O L E J B A L
Česká volejbalová extraliga mužů 

Volejbalová extraliga mužů 2022/23 (k 2. 12. 2022)

Z V3 V2 P1 P0 S M B
1 ČEZ Karlovarsko 12 9 3 0 0 36:8 1049:880 33

2 VK Dukla Liberec 12 9 1 1 1 33:12 1079:953 30
3 VK Jihostroj České Budějovice 12 8 1 1 2 29:15 1024:934 27
4 VK Lvi Praha 12 7 1 2 2 29:17 1049:966 25
5 Kladno volejbal cz 12 5 3 2 2 28:19 1063:969 23
6 AERO Odolena Voda 11 6 1 1 3 24:16 937:838 21
7 SKV Ústí nad Labem 12 3 1 2 6 19:29 1037:1105 13
8 VK Benátky nad Jizerou 12 2 2 2 6 19:29 1033:1100 12
9 Volejbal Brno 12 3 1 1 7 16:28 972:1036 12

10 Fatra Zlín 12 2 2 1 7 18:29 987:1087 11
11 Black Volley Beskydy 12 3 0 2 7 17:30 1011:1115 11
12 VK Euro Sitex Příbram 12 1 1 3 7 16:33 1030:1152 8
13 VK Ostrava 11 0 2 1 8 12:31 888:1024 5

Příští zápasy
16. kolo 17. 12. 2022 17:00 hod. Volejbal Brno - VK Benátky nad Jizerou
17. kolo 22. 12. 2022 18:00 hod. VK Benátky nad Jizerou - AERO Odolena Voda
18. kolo 29. 12. 2022 18:00 hod. VK Euro Sitex Příbram - VK Benátky nad Jizerou
19. kolo 7. 1. 2023 18:00 hod. VK Benátky n. J. - VK Jihostroj Č. Budějovice

Turnaj extraligy juniorů
Naši junioři 19. - 20. 11. odehráli již druhý extraligový turnaj. V  prv-
ním rozřazovacím v Příbrami předvedli slušnou formu, a tak nyní hráli 
s ostatními týmy 3. skupiny, kde se jim, bohužel, nepovedlo dominovat. 
I přes prohry šlo o solidní výkon, junioři totiž odehráli vše bez jediného 
střídání! Konkrétně bych vyzdvihl výkon Dominika Hozy, který i přes ne-
moc zvládl nejen tradiční pozici blokaře, ale i univerzála! 

Vladimír Němeček

 Junioři na turnaji v Příbrami

FOTBALOVÉ VZLETY A PÁDY

Chytej!
Oldřich Pařízek

Jan Palička

Pokud jste u fotbalových knížek zvyklí 
na popisy odehraných zápasů a oslav 

získaných trofejí, připravte se na něco úplně 
jiného. Takhle věrně popsaný brankářský 
příběh jste ještě nečetli. Respektovaný 

brankářský trenér Oldřich Pařízek vypráví 
o tom, co všechno na pouti fotbalovým 

životem potkalo kluka, kterému emigroval 
táta a vždycky měl svou hlavu. Proč nikdy 

nereprezentoval? Co zažil v Belgii, Jablonci, 
Příbrami, na Žižkově či od ruských trenérů? 

A jak se z toho všeho vyhrabal… To vše 
v podání Jana Paličky, autora bestsellerů 

o Petru Čechovi či Pavlu Horváthovi.

MĚSTO BENÁTKY NAD JIZEROU VÁS ZVE NA AUTORSKÉ ČTENÍ
RODÁKA Z BENÁTEK NAD JIZEROU OLDŘICHA PAŘÍZKA

MALÝ SÁL KVC ZÁLOŽNA 17. 12. 2022 17:00 HODIN
Akce se koná pod záštitou starosty města Benátky nad Jizerou PhDr. Karla Bendla

Tento bestseller lze zakoupit
na tomto autorském čtení!
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Krajský barevný minivolejbal
Po říjnovém turnaji Miniligy, kde hráli malí volejbalisté v pěti kategoriích 
o velké putovní poháry (a tři z pěti zůstaly v Benátkách), jsme ve čtvrtek 
17. 11. pořádali první kolo krajského minivolejbalu - žlutého, červeného 
a modrého minivolejbalu. Za účasti družstev z Neratovic, Dobřichovic, 
Roztok, Mělníka a Čelákovic slavíme úspěchy a máme doma zlato a stří-
bro ze žlutého (Míra D.  s Kubou K. a Linda C. s Filipem Z.) a zlato a bronz 
z  modrého minivolejbalu (Kristýna F., Mášovky a  Šimon P., Lenka N., 
Nela S. a Anežka F.). Největší konkurenci a nejtěžší systém měli červení, 
kde nejlepšího umístění dosáhla dvojice Bára K. a Verča H., které obsa-
dily 6. místo. 
Další program je jasný, 10. 12. Miniliga, 18. 12. krajský barevný mi-
nivolejbal.

Šárka Němečková

 Radost dětí na turnaji Miniligy

Turnaj žáků
V  neděli 21. 11. tentokrát na  domácí palubovce odehráli další turnaj 
naši kluci kategorie U14. Kluci týmu A vyhráli 3 z 5 zápasů a B tým 1 z 5 
zápasů. Opět jsme zde měli některé, pro které byl volejbalový turnaj 
premiéra a měli zde možnost nabrat důležité zkušenosti. Klukům děku-
jeme a přejeme hodně štěstí do příštích zápasů.

Aneta Jakubův

 Žáci na domácím turnaji

Netradiční turnaj pro U16Z
Uspořádat volejbalový turnaj pro starší žákyně ve všední den? Žádný 
problém, když mají ředitelské volno.
V pátek 18. 11. se na hale uskutečnil turnaj v duchu přátelských utkání 
pro pět zúčastněných družstev. Ne každý trenér má ale „ředitelské“ vol-
no, tak jsme koučování zakázali úplně. Doprovod byl vítaný, ale jen jako 
fanoušek nahoře na tribuně. 
Žákyně si vyzkoušely, jaké to je, hrát bez trenéra. Možnost střídat, brát 
si oddechový čas, řídit sestavu a mít poslední slovo tak připadlo na ka-
pitánky. Že to není jednoduché, zjistily už po pár míčích, v některých 
družstvech se kapitánka změnila mezi jednotlivými zápasy, protože tu 
zodpovědnost nechtěla mít jen ona. 
Nehrající družstvo vždy dělalo rozhodčí, a i to byla pro některé novinka. 
I pro mě, jako trenéra (dnes fanouška) to byla zajímavá zkušenost vidět, 
jak si holky s danou situací poradí. 
Tři výhry a jednu remízu si odvezlo družstvo Brandýs A, hned za ním se 
umístil Brandýs B. Děleně třetí místo patří Benátkám a Prasyl MB, po-
slední místo obsadilo Malibu MB. Důležitější, než výsledky, dnes jsou 
zkušenosti, které žákyně nabraly a snad i větší pokora k trenérům, když 
vidí, že to není vůbec jednoduché. 

Barbora Doušová

  Společná fotka všech zúčastněných družstev na netradičním turnaji 
starších žákyň

Důležitý turnaj U16Z
Poslední turnaj v první části soutěže (6. 11. 2022) v Pečkách se našim 
žákyním vydařil na výbornou. 
V důležitém turnaji porazily 2 : 0 průběžně třetí Pečky i 2 : 1 průběžně 
druhou Lysou nad Labem a z prvního místa „bez ztráty kytičky“ zaslou-
ženě postupují do druhé výkonnostní skupiny, kde odehrají další 3 tur-
naje. Holky dnes předvedly moc pěkný volejbal.
Gratulujeme!!!
Děkujeme fanklubu za podporu, bylo to super. 

Barbora Doušová

 Starší žákyně spolu s fanklubem po úspěšném turnaji v Pečkách

Turnaj U18Z
Dne 13. 11. 2022 se benátecká děvčata kategorie Lvíčata vydala na tur-
naj do Rakovníka. 
První zápas odehrály s Rakovníkem B, se kterým si hravě poradily a po-
razily je 3 : 0. Druhý zápas odehrály s Rakovníkem A. Zápas byl celou 
dobu dost vyrovnaný a holky se tahaly o každý bod,  bohužel, podlehly 
2 : 3. Holky si tak odvážejí jednu výhru a jednu prohru.

Natálie Kutílková

 Lvíčata na turnaji v Rakovníce

Turnaj U20Z
V neděli 20. 11. naše kadetky odehrály 2 zápasy v Mladé Boleslavi. První 
zápas hrály s Neratovicemi, kde bojovně zvítězily 3 : 2. Druhý zápas hrá-
ly s Mělníkem, zvítězily 3 : 0.
Kadetky tak vyhrávají oba zápasy, odvážejí si 5 bodů a drží se na 2. místě 
tabulky.

Leontýna Havlíčková
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artina Suváková, Aneta Jagubův, Barbora Doušová, Jiří Plachý, Aleš Novák, archiv TK Benátky n. J.

 Kadetky na turnaji v Mladé Boleslavi

B A D M I N T O N
Rikke Søby Hansen

Rikke Søby Hansen je nezpochybnitelně hvězda Extraligy smíšených 
družstev, což ostatně potvrdila už v prvním víkendovém kole. Dánská 
reprezentantka Rikke Søby Hansen, která letos nastupuje v dresu bená-
teckého týmu, dokázala jako jediná zvítězit ve všech čtyřech zápasech, 
do kterých nastoupila. Bronzová medailistka z letošního ME v Madridu 
se hned také dostala mezi tři badmintonisty, z kterých vzejde hráč kola 
v naší nové anketě. 

Benátečtí hráči na Hungarian international
Dvojice benáteckých hráčů startovala ve dnech 3. - 6. 11. 2022 na tur-
naji evropského okruhu Hungarian International Series v  Budapešti. 
Cristian Savin skončil svoji pouť turnajem ve 2. kole kvalifikace na rake-
tě dánského hráče Davida Kima, Kateřina Zuzáková podlehla v 1. kole 
kvalifikace Bulharce Kaloyaně Nalbantove. Ve smíšené čtyřhře společ-
ně s Vítem Kulíškem (MTAC Praha) prošla benátecká hráčka kvalifikací 
do hlavní soutěže, kde český pár v 1. kole nestačil na Dány Sondergaar-
da s Bergstein.

Petr Martinec stříbrný na MČR kategorie U15
V Českém Krumlově se ve dnech 12. - 13. 11. 2022 konalo Mistrov-
ství ČR kategorie U15, kterého se zúčastnila i  pětice benáteckých 
hráčů -  Linda Vernerová, Pavlína Hermannová, Petr Martinec, Vác-
lav Burkovec a Lukáš Michl. Nejvíce se dařilo Petru Martincovi, kte-
rý společně se spoluhráčem Lukášem Patzákem (Sokol Dobruška) 
získal stříbrnou medaili ve  čtyřhře chlapců. Ve  dvouhře  Petr Mar-
tinec obsadil 9. -16. místo. Václav Burkovec obsadil ve  dvouhře 
17. - 24. místo, ve smíšené čtyřhře s Lindou Vernerovou 9. - 16. místo 
a ve čtyřhře s Lukášem Michlem 9. - 16. místo. Pavlína Hermannová 
obsadila ve dvouhře 17. - 28. místo a ve čtyřhře s Lindou Vernerovou 
9. - 16. místo.

Kateřina Zuzáková akademickou mistryní ČR
V Plzni se ve dnech 17. - 18. 11. 2022 konalo Akademické mistrov-
ství ČR. Benátecká badmintonistka Kateřina Zuzáková se stala aka-
demickou mistryní ČR ve dvouhře, ve čtyřhře společně s Lucií Kr-
patovou (Pardubice)  získala stříbrnou medaili a medailovou sbírku 
zkompletovala bronzem v mixu společně s Adamem Ehmem (Par-
dubice).

Tři zlaté z MČR U13 pro Pavlínu Hermannovou
Ve dnech 26. - 27. 11. 2022 proběhlo ve Vendryni Mistrovství České re-
publiky v kategorii U13. Klub BK 1973 Benátky nad Jizerou zde repre-
zentovala Pavlína Hermannová, která na turnaji nenašla přemožitelku 
a zvítězila ve dvouhře, čtyřhře spolu s Michaelou Fedorkovou (SKP Ko-
meta Brno) i smíšené čtyřhře spolu s Františkem Vrchotickým (TJ Sokol 
České Budějovice).

Benátečtí hráči na mezinárodních turnajích
Ve dnech 24. - 27. 11. 2022 se ve slovinském Mariboru konal turnaj Slo-
venia Future Series, kterého se zúčastnila Kateřina Zuzáková a Cristian 
Savin.  Kateřina Zuzáková, bohužel, v dobře rozehraném zápase 1. kola 
kvalifikace proti Ukrajince Frolove, musela  zápas vzhledem ke zranění 
skrečovat. Cristian Savin podlehl v 1. kole hlavní soutěže Dánovi Bruu-
novi 0 : 2 na sety.
Petr Martinec se v  dresu reprezentace ČR  kategorie U15 představil 
na mezinárodním turnaji Nation to Nation, který se konal 25. - 27. 11. 
2022 v maďarské Pécsi. Český tým vybojoval bronzové medaile.

T E N I S
Tenisový klub Benátky nad Jizerou – hodnocení letní sezony

Antukové kurty odpočívají, rušný tenisový život se přesunul do krytých 
hal. Rádi bychom Vás touto cestou informovali o letní tenisové sezoně, 
která byla s příchodem chladných dnů ukončena.
V benáteckém tenisovém klubu trénují děti od útlého věku, pravidelně 
se tu scházejí a hrají tenisté mladší i starší generace, není výjimkou vidět 
čtyřhru pánů pětasedmdesátiletých. Jsme pyšní na  to, že na  kurtech 
v Benátkách panuje sportovně-společenský klubový život. Vidíme zde 
vyrůstat závodní hráče, kteří všechen svůj volný čas věnují trénování, 
potkáme zde rekreační hráče, posedíme s netenisty.
Pro závodní hráče probíhají přes celou letní i zimní sezonu turnaje, které 
jsou organizovány Českým tenisovým svazem. Benátecký klub byl or-
ganizátorem celorepublikových turnajů ve všech věkových kategoriích. 
Benátečtí bojovníci se v obrovské konkurenci neztratili. Nejúspěšnějším 
hráčem se stal babytenista Tomáš Kašpárek, který vybojoval ve své ka-
tegorii 13 vítězství. Výborných výsledků dosáhli naši dorostenci Václav 
Němeček, Marek Burián, Luboš Kuba.
Ani rekreační hráči během letní sezony nezaháleli, pravidelně se schá-
zeli a poctivě trénovali na turnaje a soutěže neregistrovaných hráčů.
V  závěru letní sezony se pravidelně koná v  našem klubu závěrečný 
turnaj registrovaných i  neregistrovaných hráčů. Letošního ročníku se 
účastnilo 25 dvojic. Vítězná dvojice Toník Truhlář a Marek Burián porazi-
la ve finále Vítka Malého a Štěpána Vortela.
O  podzimních prázdninách proběhlo kondiční soustředění mládeže 
v Dobšíně, kterého se zúčastnilo 37 hráčů se svými trenéry. 
Děkujeme vám všem, příznivcům, hráčům, rekreantům, za příjemný klu-
bový život, který by bez vás nemohl být. S koncem roku a příchodem roku 
nového vám všem přejeme pevné zdraví, klidné dny a sportovního ducha.

Výbor TK Benátky n. J.

 Účastníci podzimního kondičního soustředění

  

  Vlevo: Závěrečný turnaj - vítězové: A. Truhlář a M. Burián, druzí: Š. Vortel 
a V. Malý

 Vpravo: T. Kašpárek - nejúspěšnější benátecký babytenista

TJ  S O K O L  B E N ÁT K Y  N A D  J I Z E R O U
Elévové v přípravném turnaji

V neděli 6. 11. 2022 se v Hodkovické sportovní hale uskutečnil turnaj 
elévů (desetileté a mladší děti) Florbalové ligy volného času Podještě-
dí a naši nejmladší sem dostali pozvání. Soutěže Českého florbalu, ale 
i sokolské soutěže se hrají v trochu jiném věkovém a hracím formátu, 
ale turnaj nám umožnil poměřit se nejen s  šesti neznámými soupeři, 
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ale i  vyzkoušet ve  hře 
další nové hráče a  jejich 
sestavy. Trenéři se roz-
hodli pro odvážný tah 
a  do  branky postavili 
úplného nováčka – osmi-
letou Káju, která si bran-
kářský post vyzkoušela 
teprve na  několika po-
sledních trénincích a  tři 
trojice do  pole, od  těch 
herně zkušenějších, přes 
mírně pokročilé až po ty 
nejmladší, které vedl 
sedmiletý Fanda. Trené-
ři zvolili jednoduchou 
strategii – každý zápas 
zahájíme s  tím lepším 
a do hry postupně zapo-
jíme i ty méně zkušené. Nakonec ti nejmladší hráli s náročnými soupeři 
podstatně lépe než s těmi slabými, pořádně se do nich „zakousli“ a byli 
jim rovnocenným soupeřem. To je nakonec ta největší odměna, pro kte-
rou máme trenérskou práci opravdu rádi.
Tým Českého Dubu jsme tak v  utkání hraném na  poměrně dlouhých 
2 x 8 minut porazili 14 : 6, Hodkovické béčko 12 : 3 a Liberecký DDM 
dokonce 16 : 1. Další zápas s SK Osečná byl vyrovnaný do poslední chví-
le, a nakonec se štěstí přiklonilo k soupeři s výsledkem 5 : 7. Předpo-
slední zápas turnaje s Florbal Chrastava jsme se vrátili na vítěznou vlnu 
a celkem hladce zvítězili 12 : 2. Jako poslední v turnaji nás čekalo áčko 
místních Hodkovic. Ve vyrovnaném utkání jsme jim podlehli 4 : 7, náš 
soupeř tak potvrdil vítězství v celém turnaji, ale hodně dramatické utká-
ní bylo beze sporu vyvrcholením a ozdobou turnaje. Náš výběr domů 
odjížděl nejen s pohárem za třetí místo, ale i spoustou zkušeností, které 
jistě v budoucnu zužitkuje.

Míla Lorenc
Všechny fl orbalové soutěže dětí běží naplno

Následující týden třetí turnaj dlouhodobé soutěže mladších žáků hostil 
Sokol Kostelec nad Černými Lesy. Účast nejúspěšnějších týmů sliboval 
zajímavé a  vyrovnané souboje, ale naším velkým handicapem bylo 
pouze 10 hráčů, které jsme byli schopni postavit. Los nám v  prvním 
souboji do cesty přivedl domácí, papírově nejslabší tým turnaje. Přesto-
že jsme měli po celé utkání značnou územní převahu, souboj byl plný 
nepřesností a  skórovat se nám povedlo pouze dvakrát (konečný stav 
2 : 0). V druhém souboji jsme narazili na aktuálně vedoucí tým soutěže 
Wizards z Prahy 10. Náš brankář Václav nás mimořádným výkonem vý-
razně podržel, a protože se naši elitní střelci Dan a Jonáš každý trefi li 3x, 
zvítězili jsme celkem přesvědčivě 6 : 2. Další turnajový soubor sliboval 
vyrovnaný souboj, protože jsme nastupovali proti mladoboleslavské-
mu Předvýběru. Připsat si třetí letošní vítězství se nám ale nepovedlo, 
a tak jsme se po líbivém a dramatickém utkání rozešli svorně 3 : 3. V po-
sledním utkání se Sokolem Šestajovice jsme po řadě chyb prohrávali už 
0 : 3, ale do konce poločasu se nám povedlo vyrovnat, ale před koncem 
utkání jsme chybou rozehrávky přišli o remízu a těsně prohráli 4 : 5. Cel-
kově jsme tedy na  turnaji obsadili hezké druhé místo a  jako jediným 
se nám podařilo zdolat vítěze turnaje pražské Wizards a  lepším skóre 
obsadit druhou příčku před kvalitní Mladou Boleslaví.

 Tentokrát to v Nymburku nejmenším na medaile nestačilo

Další z přípravných sokolských turnajů fl orbalových přípravek proběhl 
ve stejný den v sokolovně Nymburk. Po roční odmlce turnaj mimo ob-
vyklých účastníků z Nymburku a Benátek doplnily týmy Velimi, Peček, 
Sokolče a  Bobnic. Základní fáze turnaje byla rozdělena do  dvou sku-

pin po  čtyřech týmech s  následným play-off . Náš zkušenější bílý tým 
svoji skupinu vyhrál o skóre před Velimí, zelený tým plný začátečníků 
skončil ve  skupině naopak poslední. V  následném play-off  v  souboji 
o 7. a 8. místo s týmem ze Sokolče na nájezdy zvítězili naši zelení, když 
jako jediná skórovala naše předškolačka Pavlínka. V  semifi nálovém 
souboji náš bílý tým podlehl na  nájezdy budoucím vítězům z  Peček. 
Následný zápas o 3. místo s týmem Bobnic již byl nad síly týmu, a tak 
v turnaji skončili na pěkném 4. místě. Již příští měsíc se budeme těšit 
na nové měření sil.
Téhož dne, v  neděli 13. listopadu se v  rámci Florbalové ligy volného 
času (FLVČ) Podještědí konal v hale NIBE domácí turnaj starších žáků. 
Benátečtí fl orbalisté hráli dva zápasy, které za velké podpory svých fa-
noušků přetavili ve svoje vítězství. Nejprve vyhráli nad týmem DDM Li-
berec v poměru 11 : 8. Druhý zápas proti ZŠ Dolní Bousov byl výsledko-
vě o poznání lepší, když se skóre zastavilo na stavu 12 : 3 pro benátecký 
tým. Tyto výsledky nás posunuly na  průběžné druhé místo v  tabulce 
FLVČ. Snad nám střelecká forma vydrží i  do  dalšího turnaje, který se 
koná začátkem prosince v Hodkovicích.
Kvalitní výkony našich mladých fl orbalistů jsou nejlepším pozváním 
na další souboje, o kterých Vás budeme na tomto místě průběžně in-
formovat.

Míla Lorenc, Roman Beneš
Florbalový oddíl naší jednoty doznal během tří let velké omlazení a díky 
trenérům R. Benešovi a  M. Lorencovi se podařilo tento sport udržet 
po dvaceti letech existence fl orbalového klubu na úrovni. Snažíme se 
především o široké mládežnické zapojení a to se úspěšně daří. 

Jiří Lhoťan, starosta a náčelník TJ Sokol Benátky nad Jizerou 
Benátecké gymnastky opět bodují

V sobotu 12. 11. 2022 odjely benátecké gymnastky na svůj první závod 
sezony 2022/23 do Vrchlabí kde se konal tradiční závod „Špindlerovští 
mušketýři“. Závod byl rozdělen do kategorií nejen podle věku závodnic, 
ale i dle jejich výkonnosti, aby i závodnice, které ve svých sestavách ne-
předvádějí obtížné akrobatické prvky měly šanci na medaili. Benátecká 
výprava vyslala 11 závodnic, které bodovaly takto: 
V kategorii I závodila osmiletá Ema Bodláková, která z 19 závodnic ob-
sadila krásné 7. místo. V kategorii II (2012 - 2011) jsme měli hned dvě 
želízka v ohni. Veronika Šonová, bohužel, během závodu zaznamenala 
jeden pád a  tak z 20 závodnic skončila šestá. Barbora Příhodová svůj 
závod prošla o něco čistěji a vybojovala si tak bronzovou medaili! Kate-
gorie III (roč. narození 2010 - 2009) jsme opět měli dvě závodnice. Adi-
na Kadeřábková předvedla krásné cvičení na  prostných a  vybojovala 
druhé místo! Nikol Zavacká navíc zacvičila i parádní sestavu na kladině 
a  stala se vítězkou celé kategorie! Kristýna Lejsková a  Sofi e Klabano-
vá změřily své síly s ostatními závodnicemi v kategorii IV (roč. narození 
2008 - 2006). Sofi e nakonec skončila na místě 6. a Kristýna po velmi po-
vedených výkonech na všech čtyřech nářadích vystoupila na nejvyšší 
stupínek a domů si odvezla zlato! 
V mistrovských kategoriích se našim gymnastkám dařilo takto:
V kategorii II děvčata předváděla naše děvčata narozená v roce 2012. 
Ema Šturmová předvedla na  hrazdě dva druhy točů a  velmi čistou 
sestavu, díky které  si vybojovala bronz! Klára Čížková zařadila do své 
sestavy na  hrazdě i  obtížný podmet z  výšlapu a  vedla si ještě o  kou-
sek lépe než Ema a vybojovala tak druhé místo! V kategorii III závodila 
Markéta Baxant, která chtěla vyzkoušet, jak si povede v těžší konkurenci 
a vybojovala celkové 6. místo. Magdalena Zámostná byla naší nejstarší 
závodnicí v tomto závodě. Poprvé předvedla na prostných tříprvkovou 
řadu rondát-fl ik-blecha a do sestavy zařadila i salto stranou. Ze závodu 
domů odvezla další stříbrnou medaili. 
Celkově tedy 11 benáteckých gymnastek vybojovalo 7 cenných kovů!

Kamila Heřmanová

 Gymnastky na prvním závodě sezony 2022/2023

  Radost benáteckých elévů na turnaji v Hod-
kovicích nad Mohelkou
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Sobota 26. listopadu

16:00 hodin Zdobení stromku
 Kbel náves, pořádá TJ Sokol Kbel

16:00 hodin Rozsvěcení stromu v městské části Dražice
  Dražice náves, pořádá SDH Dražice a Spolek 

Občané Dražic

18:00 hodin  Rozsvícení vánočního stromu v Benátkách 
Na Burse starostou města Karlem Bendlem

 Pořádá město Benátky nad Jizerou 

Neděle 27. listopadu

14:00 hodin  Slavnostní zahájení benáteckého adventu 
na Husově náměstí

  Husovo náměstí, pořádá Správa městských lesů 
a město Benátky nad Jizerou

14:30 hodin Pejsek, Kočička a advent
  Velký sál KVC Záložna, pořádá Loutkové diva-

dlo Rolnička

15:30 hodin Adventní pouť
  Velký sál KVC Záložna, pořádá Bazilišek benátský

Čtvrtek 1. prosince

17:00 hodin  Setkání v muzeu s básníkem
Vojtěchem Janem Kotkem

 Muzeum Benátecka, pořádá Muzeum Benátecka

Sobota 3. prosince

14:00 hodin Mikulášské posezení
 U Horvátů, pořádá Romano Lav

16:30 hodin Jak to vlastně bylo s Mikulášem?
 Divadelní představení
  Sbor Církve bratrské, pořádá Sbor Církve bratrské

17:00 hodin  Charitativní koncert pěveckého sboru Smetana
  Zámecký kostel, pořádá Správa městských lesů 

a město Benátky nad Jizerou

Neděle 4. prosince

8:30 hodin  Výlet seniorů na adventní trhy, hrad Konigstein 
a do relaxačního bazénu v Bad Schandau

 Pořádá benátecký Klub seniorů

17:00 hodin Zpívání koled
  Sbor Církve bratrské, pořádá Sbor Církve bratrské

Pondělí 5. prosince

16:00 hodin Mikulášské překvapení s popleteným čertíkem
  Sokolovna, pořádá Tělocvičná jednota Sokol 

Benátky nad Jizerou

17:00 hodin Setkání dětí s Mikulášem
  Na Burse u městského vánočního stromu,

pořádá Správa městských lesů a město Benátky 
nad Jizerou

Středa 7. prosince

19:00 hodin Vánoční koncert a výstava výtvarného oboru
  Velký sál KVC Záložna, pořádá ZUŠ J. A. Bendy 

Benátky nad Jizerou

Čtvrtek 8. prosince

15:00 hodin Vánoční jarmark
 Areál ZŠ Pražská, pořádá Základní škola Pražská

15:00 hodin Přátelské posezení se seniory
  Velký sál KVC Záložna, pořádá město Benátky 

nad Jizerou

Sobota 10. prosince

17:00 hodin  Vánoční koncert u příležitosti 300 let od na-
rození Jiřího Antonína Bendy

  Velký sál KVC Záložna, pořádá Muzeum Bená-
tecka. Zahraje Bendův komorní orchestr z Ústí 
nad Labem, sólista MgA. Milan Kolář.

Pondělí 12. prosince

8:30 hodin Setkání se skřítkem Notíčkem pro MŠ a ZŠ
  Velký sál KVC Záložna, pořádá ZUŠ J. A. Bendy 

Benátky nad Jizerou

Úterý 13. prosince

17:00 hodin Výstava dětských prací
 Vánoční zpívání
  Kostel sv. Máří Magdalény, pořádá ZŠ Husovo náměstí

Čtvrtek 15. prosince

19:00 hodin Česká mše vánoční
  Velký sál KVC Záložna, pořádá ZUŠ J. A. Bendy 

Benátky nad Jizerou

Sobota 17. prosince

17:00 hodin Autorské čtení - Oldřich Pařízek: „Chytej!“
  Malý sál KVS Záložna, pořádá město Benátky 

nad Jizerou

19:00 hodin Adventní koncert Bělské farní scholy
  Kostel Nanebevzetí Panny Marie, pořádá Řím-

skokatolická farnost Benátky nad Jizerou

Pátek 23. prosince

14 - 16 hodin Rozdávání betlémského světla
  U vánočního stromu Na Burse, pořádá Junák - 

český skaut, středisko Povodeň

Neděle 25. prosince

14:00 hodin Zpívání vánočních koled
  Kostel sv. Máří Magdalény, pořádá Římskokato-

lická farnost Benátky nad Jizerou

Neděle 1. ledna 2023

19:00 hodin Novoroční ohňostroj
 Zámecké nádvoří, pořádá město Benátky nad Jizerou

ADVENT 2022
Benátky nad JizerouBenátky nad Jizerou
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